
1 

 

 

Protokół Nr XXIV/2012 

z odbytej sesji Rady Miejskiej  

w dniu 26 września 2012r. o godz.11.00 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie 

 

Ad.1. 

Sprawy regulaminowe: 

Ad.1.1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Łukaszewicz otworzył XXIV zwyczajną  sesję VI 
kadencji Rady Miejskiej w Rzepinie. Po powitaniu Panów Burmistrzów, radnych,  Panów  
Sołtysów, pracowników urzędu, kierowników  jednostek organizacyjnych, Komendanta 
Policji  Pana Janusza  Nastulskiego, mieszkańców Rzepina  oraz zaproszonych gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w sesji udział bierze 14 radnych 
(nieobecny usprawiedliwiony radny Józef Olesek) , co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik 1 i 2 do niniejszego protokołu). 

Ad.1.2. 

Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi i  wnioski  do porządku obrad 
sesji? 
Burmistrz  Andrzej Skałuba  zgłosił  wniosek dot. wycofania z porządku obrad sesji projekt 
uchwały 7.13. w sprawie podziału miasta i gminy Rzepin na stałe okręgi wyborcze. 
Innych propozycji  i  uwag   do porządku obrad  nie wniesiono.  
 
Ad.1.3.   
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący  poinformował  , iż  poddaje  pod głosowanie porządek obrad w wersji  jak w 

zawiadomieniu o terminie sesji bez projektu uchwały 7.13. w sprawie podziału miasta i 
gminy Rzepin na stałe okręgi wyborcze. 
   
 „Za” przyj ęciem  porządku obrad  z  poprawką głosowało 13 radnych. 
 
O godzinie  11.35  na sesję przybyła radna Renata  Konieczna.  
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Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

„Za” przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych. 
 
Ad.2. 
Informacja Komendanta Policji w Rzepinie o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 
oraz o podejmowanych działaniach zmierzających do poprawy bezpieczeństwa na terenie 
gminy. 
 

Przewodniczący poinformował , iż radni otrzymali pisemną informację za okres od stycznia 

do sierpnia  2012 r.  złożoną przez Komendanta Policji - aspiranta sztabowego Pana Janusza 
Nastulskiego -  cytat: 
                „Ostatnie lata upłynęły w Polsce pod znakiem szeroko zakrojonych zmian 
ukierunkowanych na budowę demokratycznego społeczeństwa. Pozytywne skutki tych zmian 
takie jak zwiększenie wolności osobistej obywateli oraz otwarcie polski na świat miały i mają 
bardzo istotny wpływ na wystąpienie różnego rodzaju zagrożeń w zakresie stanu porządku 
prawnego w kraju. Policja jako instytucja realizująca ustawowe zadania ma na uwadze przede 
wszystkim ochranianie obywateli, ich troski i postulaty, bowiem to właśnie one dostarczają 
najważniejszych kryteriów do określenia metod skutecznego wypełnienia usług policyjnych.  
Mając na względzie, iż poczucie bezpieczeństwa obywateli – lub jego brak– przesądza o 
jakości życia i rozwoju społeczeństwa, Komisariat Policji w Rzepinie w 2012 roku w celu 
poprawy stanu bezpieczeństwa w dalszym ciągu realizował zadania wynikające z przyjętych 
w 2011 roku priorytetów pracy, które swoim zakresem obejmowały następujące zagadnienia:  
1. Zwiększenie ilości patroli poprzez właściwe wykorzystanie zasobów osobowych, 
zacieśnienie współpracy ze Strażą Ochrony Kolei  i  Strażą Leśną ;  
2. Ograniczenie ilości zdarzeń drogowych poprzez właściwe działania prewencyjno – 
represyjne, zwiększenie ilości patroli w miejscach zagrożonych, inicjowanie działań  w 
przedmiocie podniesienia bezpieczeństwa w ruchu drogowym;  
3. Ograniczenie ilości przestępstw pospolitych przy jednoczesnym wzroście wykrywalności w 
tym obszarze, poprzez zintensyfikowanie działań operacyjnych, zachęcenie do udziału w 
procesie wykrywczym wszystkich policjantów komisariatu, inicjowanie współpracy ze 
społecznościami lokalnymi , zwiększenie ilości zatrzymań na gorącym uczynku;  
4. Poprawę szybkości reakcji na zawiadomienie o przestępstwie oraz zwiększenie 
efektywności czynności wstępnych, poprzez właściwe zaangażowanie funkcjonariuszy;  
5. Prowadzenie działań profilaktycznych wśród dzieci i młodzieży w celu podniesienia 
świadomości prawa o ruchu drogowym, skutków zażywania narkotyków  itp. ;  
6. Podniesienie poczucia bezpieczeństwa wśród mieszkańców  poprzez zdecydowane 
działania wobec  osób spożywającej alkohol w miejscach publicznych , zakłócających ład i 
porządek publiczny oraz ciszę nocną ;  
7. Ograniczenie przestępczości narkotykowej w szczególności wśród młodzieży szkolnej  
 
                 Omawiając efekty pracy wykrywczej Komisariatu Policji w Rzepinie  należy 
stwierdzić, że jednostka nasza wykonywała w większości zadania określone miernikami  
Komendy Wojewódzkiej Policji w Gorzowie Wlkp. oraz Komedy Powiatowej Policji w 
Słubicach. Skuteczność przedsięwzięć Policji w ujawnianiu i ściganiu przestępczości 
kryminalnej  oraz utrzymania dobrego poziomu wykrywalności wzorem lat poprzednich 
określana była miernikami pracy, które objęły siedem najważniejszych kategorii 
przestępczości wymienionych w strategii wojewódzkiej, jako najbardziej niepożądane                
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z punktu widzenia porządku publicznego i oczekiwań mieszkańców. Najlepsze efekty 
uzyskano właśnie, w zakresie wykrywania sprawców przestępstw oraz dynamiki wszczęć 
postępowań zaliczanych do siedmiu najbardziej uciążliwych                i zarazem 
podstawowych kategorii. Również dobre efekty osiągnięto w zakresie dynamiki czynów 
stwierdzonych                      w praktycznie wszystkich kategoriach czynów kryminalnych jak 
kradzieże, włamania , zniszczenie mienia. Pomimo tego, że ilość tych czynów  zmniejszyła 
się, ich wykrywalność pozostała na podobnym  poziomie. Świadczy to o rzetelnej pracy 
dochodzeniowo – śledczej oraz o dbałości, o rozwój przedmiotowo - podmiotowy 
poszczególnych postępowań.   

Działania pionu prewencji  
Dążąc do utrzymania efektywności pracy funkcjonariuszy pionu prewencji tj. służb 
patrolowych, interwencyjnych    i dzielnicowych przyjęto założenie utrzymania na wysokim 
poziomie procesu przydzielania zadań, rozliczania, oceny oraz zwiększenia nadzoru nad 
służbami realizującymi zadania w terenie. Przyjęta koncepcja w świetle osiągniętych 
wyników i efektów służb prewencji okazała się trafna, potwierdzając prawidłowość i 
skuteczność działania kierownictwa Komisariatu Policji, doprowadzając między innymi  do  
udziału w służbie patrolowej 996 policjantów, wykonania 197 służb ze Strażą Ochrony Kolei, 
2 ze Strażą Graniczną i 8-ze Strażą Leśną,  spadku wskaźnika przestępstw stwierdzonych przy 
jednoczesnym wzroście wszczęć postępowań przygotowawczych na podstawie zatrzymań na 
gorącym uczynku przestępstwa (ogółem zatrzymanych 134 sprawców). Należy stwierdzić, że 
również inne wyniki osiągane przez policjantów pionu prewencji  w porównaniu z 
analogicznym okresem roku 2011 uległy poprawie. Policjanci przeprowadzili 1091 
interwencje (725 w miejscach publicznych, 339 w mieszkaniach – stwierdzając w 25 
przypadkach fakt przemocy w rodzinie  i wszczynając procedurę niebieskiej karty), 
wylegitymowali 5790 osób. Za popełnione wykroczenia nałożyli ł ącznie 357 mandatów 
karnych na kwotę: 83.290 zł., skierowali 228 wniosków o ukaranie. Ponadto zatrzymali 46 
dowodów rejestracyjnych .   

                     Policjanci Komisariatu Policji w Rzepinie realizujący zadania w zakresie 
ograniczenia przestępczości i demoralizacji nieletnich, dążąc do ograniczenia zjawiska 
przestępczości i demoralizacji nieletnich przeprowadzili szereg spotkań, działań i akcji 
poświęconych zasadom bezpieczeństwa i przeciwdziałania patologiom. Przeprowadzili m.in. 
29 rozmów profilaktyczno- ostrzegawczych z nieletnimi, 18 rozmów z pedagogami, 
sporządzili  28 zawiadomień  do rodziców   i sądów rodzinnych.  

                       Realizując zadania ukierunkowane na zapewnienie bezpieczeństwa podczas 
organizowanych imprez o charakterze masowym, zgromadzeń publicznych - planowanie 
każdej imprezy poprzedzone było rozpoznaniem i realną kalkulacją sił niezbędnych do 
zabezpieczenia. W okresie styczeń –sierpień 2012 roku zabezpieczeniem takim  objęto                      
2 imprezy o  podwyższonym ryzyku, w których w zabezpieczeniu,  uczestniczyli poza 
funkcjonariuszami KP Rzepin funkcjonariusze innych jednostek policji z terenu woj. 
lubuskiego.  Nasza jednostka z pieniędzy przeznaczonych przez Urząd Miejski w Rzepinie na  
dodatkowe  służby w dniach organizowanych imprez zarówno na terenie Rzepina jak i gminy 
Rzepin wystawiała dodatkowe patrole w celu zabezpieczenia ładu i porządku publicznego 
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podczas  tych imprez. Służb takich w okresie stycznia-sierpnia 2012 r. wystawiono 26 na co 
przeznaczono kwotę  3900 zł .    

                      W omawianym okresie 2012 roku wzorem lat ubiegłych kontynuowano 
czynności mające na celu wzmocnienie kontaktów społeczności lokalnych z Policją, między 
innymi poprzez liczne spotkania, w których czynny udział brali dzielnicowi oraz 
funkcjonariusze pionu prewencji KPP Słubice. Podczas spotkań przekazano liczne informacje 
z zakresu prewencji kryminalnej . Jednocześnie policjanci biorący w nich udział starali się na 
bieżąco rozwiązywać problemy trapiące mieszkańców.   

 

W  Komisariat Policji w Rzepinie były realizowane  programy prewencyjne:  

 „ Bezpieczne Ferie 2012” i „ Bezpieczne Wakacje 2012”  
Celem programów było inicjowanie bezpiecznych zachowań uczniów szkół podstawowych i 
gimnazjalnych, w okresie przerw w nauce a także bezpieczne korzystanie z miejsc 
wyznaczonych do zabaw i zachowania się podczas kontaktów                    z osobami obcymi;  
Jednak największe zaangażowanie służ prewencyjnych było widoczne na rzecz poprawy 
bezpieczeństwa na terenie  miasta i gminy Rzepin. Poszczególne zadania realizowano w 
oparciu o bloki tematyczne, takie jak:  
- poprawa stanu bezpieczeństwa w miejscach publicznych i miejscu zamieszkania,  
- poprawa bezpieczeństwa w ruchu drogowym,  
- przeciwdziałanie demoralizacji nieletnich i zapewnienie im bezpieczeństwa,  
- przeciwdziałanie patologiom społecznym tj. alkoholizmowi, narkomanii i przemocy 
domowej.  
Podczas realizacji poszczególnych zadań policjanci przeprowadzali systematyczne działania 
prewencyjno-edukacyjne wśród młodzieży szkół podstawowych i gimnazjów. Tematyka tych 
spotkań dotyczyła odpowiedzialności karnej nieletnich w świetle obowiązujących przepisów 
prawnych, agresji i przemocy oraz różnego rodzaju uzależnień. Podczas takich zajęć 
omawiane były także działania policji w zakresie przeciwdziałania demoralizacji i 
przestępczości nieletnich oraz rozmowy profilaktyczno-ostrzegawcze z młodzieżą, która ma 
lub miała konflikty z prawem. Czynności te prowadzono w obecności wychowawców i 
pedagogów szkolnych. W tym zakresie policja współpracuje także z różnymi podmiotami 
poza policyjnymi, których zadaniem jest między innymi dbałość o bezpieczeństwo dzieci i 
młodzieży, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Słubicach , Gminna Komisja ds. 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Rzepinie .   
Oczywiście przyszłość w zakresie bezpieczeństwa w najbliższym czasie to wielkie wyzwanie 
związane z realizacją  wspólnych działań na rzecz bezpieczeństwa w Gminie Rzepin w  
nadchodzącym czasie, w oparciu o kilka podstawowych celów sprowadzają się do :  
- poprawy stanu bezpieczeństwa w miejscach publicznych i miejscach zamieszkania poprzez  
systematyczne patrolowanie  miejsc zagrożonych.  
- poprawę bezpieczeństwa w ruchu drogowym przede wszystkim poprzez  edukacje i 
profilaktykę wśród wszystkich uczestników ruchu drogowego, a w szczególności 
najmłodszych, wymagających od podstaw nauki korzystania z ulic, dróg             i chodników 
oraz nabranie nawyków właściwego, bezpiecznego zachowania się w tych miejscach.  
- ograniczenie przestępczości i demoralizacji wśród nieletnich.  
- przeciwdziałanie patologiom społecznym takim jak narkomania i alkoholizm, 
- ograniczenie przemocy w rodzinie.  
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Realizacja w/w założeń przez wszystkie podmioty odpowiedzialne, będzie miała bardzo 
istotny wpływ na stan bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie naszej gminy w roku 
bieżącym jak również wpłynie na odpowiednie ograniczenie zagrożeń w latach następnych.  
 
Działania pionu kryminalnego.  
Analizując strukturę i poziom przestępczości kryminalnej na terenie Gminy Rzepin  należy 
zwrócić uwagę na wzrost poziomu bezpieczeństwa widoczny w skuteczności pracy  
rzepińskiej  Policji.  
W okresie styczeń-sierpień 2012 roku policjanci  Komisariatu Policji w Rzepinie  wszczęli 
ogółem 262 postępowania przygotowawcze, w których stwierdzono 278 przestępstw i  16 
czynów karalnych popełnionych przez nieletnich sprawców, wykrywając 250 z pośród nich i 
uzyskując wskaźnik ogólnej wykrywalności na poziomie 89,9% i jest to największy wskaźnik 
wykrywalności w naszym województwie. W analogicznym okresie roku ubiegłego wszczęto 
302 postępowania przygotowawcze, w których stwierdzono 351 przestępstw, uzyskując 
wskaźnik ogólnej wykrywalności 82,3%. Z powyższych danych wynika, że w omawianym 
okresie roku 2012 nastąpił spadek liczby wszczętych postępowań przygotowawczych               
o 40, (wskaźnik dynamiki 86,8%) przy jednoczesnym spadku liczby przestępstw 
stwierdzonych o 73 (wskaźnik dynamiki 79,2%). W porównaniu do analogicznego okresu 
2011 roku zanotowano  wzrost wskaźnika wykrywalności ogólnej przestępstw o 7,6%. Taki 
spadek ilości stwierdzonych i wszczętych postępowań oraz poprawa wykrywalności jest  
wynikiem zwiększonej aktywności patroli policyjnych i służb operacyjnych, w zakresie 
ujawniania i zapobiegania przestępczości.     
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Przestępstwa kryminalne  

Podobnie zadowalające wyniki zanotowano w zakresie zwalczania wszystkich przestępstw 
kryminalnych. Stwierdzono spadek ilości wszczętych dochodzeń z 166 w roku 2011 do 141 w 
bieżącym roku przy jednoczesnym spadku  czynów stwierdzonych z 212 do 172, a osiągnięta 
wykrywalność na poziomie 84,3%, należy również do najlepszych w województwie  
lubuskim  i stanowi podstawę do satysfakcji . 
 

 
 

 
 
 
 
Bójki i pobicia  
 
W kategorii bojka lub pobicie wszczęto w okresie styczeń- sierpień 2012 roku  3 
dochodzenia, tj. o 3 więcej niż w tym samym okresie poprzedniego roku . Stwierdzono 2 
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przestępstwa (dynamika 200 %) i wykryto 1 czyn, przez co uzyskano wskaźnik 
wykrywalności na poziomie 50,0%.  Po analizie prowadzonych postępowań w tej kategorii 
ustalono , żę funkcjonariusze naszej jednostki nie mieli wpływu na  zaistnienie tych 
przestępstw .  
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
Kradzież  
 
Dominującą i najbardziej dokuczliwą dla mieszkańców  naszej gminy  grupę popełnianych 
przestępstw stanowią przestępstwa przeciwko mieniu – głownie kradzieże, kradzieże z 
włamaniem i niszczenie mienia. W kategorii kradzieży cudzej rzeczy wszczęto w omawianym 
okresie  2012 roku 26 dochodzeń,                                                               
tj. o 10 mniej niż w tym samym okresie roku ubiegłego,  wcześniej uzyskując wskaźnik 
dynamiki wszczętych na poziomie 72,2%, przy jednoczesnym spadku czynów stwierdzonych 
na poziomie 14 przestępstw (dynamika 29,2%) . Wykryto 5 z pośród nich, przez co uzyskano 
wskaźnik wykrywalności  35,7% - o 15,3 % niższy niż w tym samym okresie roku 
poprzedniego.  
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Włamanie  
 
Podobnie zadowalające wyniki w zakresie ograniczenia dynamiki przestępstw zanotowano w 
kategorii kradzieży z włamaniem. W omawianym okresie 2012 roku wszczęto 14 dochodzeń, 
tj. o 19 mniej niż analogicznym okresie  roku 2011. Uzyskano dynamikę wszczęć na 
poziomie 42,4%. Stwierdzono 16 przestępstw (dynamika – 40,0%) i wykryto 6 czynów. 
Uzyskany wskaźnik wykrywalności na poziomie 37,5%, jest niższy, niż w tym samym 
okresie roku 2011  o 1,5% . 
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Rozboje  
 
Z pośród rożnych kategorii przestępczości kryminalnej do najbardziej uciążliwych dla 
społeczeństwa, a jednocześnie                    o znacznym ciężarze gatunkowym zaliczyć należy 
rozboje i wymuszenia rozbójnicze. W kategorii tej wszczęto w okresie styczeń –sierpień  
2012 roku 2 postępowania przygotowawcze, tj. o 2  więcej  niż w tym samym okresie  roku 
2011.  .Stwierdzono 7 przestępstw (dynamika 350,0%). Wykrywając wszystkie z spośród tych 
czynów osiągnięto wskaźnik wykrywalności na poziomie 100%. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Kradzież samochodu  
 
Mówiąc o przestępczości przeciwko mieniu nie sposób pominąć szczególnie dokuczliwego 
dla obywateli zjawiska kradzieży samochodów.  W okresie styczeń –sierpień 2012 roku 
wszczęto 1 dochodzenie, a w tym samym okresie roku poprzedniego również wszczęto 1 
postępowanie , uzyskując dynamikę wszczęć na poziomie 100,0%. W prowadzonym  
postępowaniu  nie stwierdzono  czynu dot. kradzieży pojazdu   
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Narkotyki  
 
Realizując zadania związane ze zwalczaniem przestępczości narkotykowej policjanci KP 
Rzepin  zebrali materiały na podstawie których wszczęto w okresie styczeń – sierpień 2012 
roku 7 postępowań, tj. o 2 mniej niż w analogicznym okresie roku 2011, uzyskując dynamikę 
wszczęć na poziomie 77,8%. Jednocześnie stwierdzono 76  czynów  (o 44  czynów więcej niż 
w tym samym okresie roku ubiegłego) i wzrost dynamiki do poziomu 237,5 %. Wykryto 
wszystkie czyny uzyskując 100% wskaźnika wykrywalności .   
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Wszczęcia w kategorii narkotyki

I-VIII 2012 I-VIII 2011
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Przestępczość gospodarcza  

W kategorii przestępstw o charakterze gospodarczym łącznie wszczęto 22 postępowania 
przygotowawcze, tj. o 3 mniej niż w roku poprzednim – dynamika 88,0%. Stwierdzono  9  
przestępstw uzyskując wskaźnik wykrywalności na poziomie 100%, przy wskaźniku 
dynamiki 56,3%. 
 
   

 
  
  
 
 
 
 
 
Nietrzeźwy kieruj ący  
 
W kategorii prowadzenia pojazdu przez osobę w stanie nietrzeźwym wszczęto w okresie 
styczeń –sierpień 2012 roku                81 postępowań przygotowawczych (wskaźnik dynamiki 
93,1%). Stwierdzono 77 przestępstw (wskaźnik dynamiki 82,8%), osiągając jednocześnie 
wskaźnik wykrywalności na poziomie 100,0%. Należy jednak stwierdzić, że w tym samym 
okresie 2011 roku łącznie policjanci KP Rzepin ujawnili 93 nietrzeźwych kierujących 
/przestępstwa/. Ponadto zatrzymano 20 kierujących w stanie po użyciu alkoholu w stosunku 
do , których skierowano wnioski o ukaranie do Sądu Rejonowego. 
 
Wykroczenia  
 
Do najważniejszych celów realizowanych w 2012 roku należało też utrzymanie właściwego 
stanu bezpieczeństwa w miejscach publicznych, połączone z ujawnianiem sprawców 
wykroczeń, zwłaszcza tych szczególnie uciążliwych dla społeczeństwa. W omawianym  
okresie  ujawniono ogółem 1029 wykroczeń co stanowi wzrost w porównaniu do 
analogicznego okresu roku ubiegłego o   (dynamika 170,4%)  
 
Zniszczenie mienia  
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W kategorii zniszczenia mienia wszczęto w okresie styczeń –sierpień 2012 roku 15 
postępowań przygotowawczych, tj. o 6 mniej niż w tym samym okresie  roku 2011, uzyskując 
dynamikę wszczęć na poziomie 71,4%. Stwierdzono 10 przestępstw (dynamika –43,5%), oraz 
wykryto  5 z nich, uzyskując wskaźnik wykrywalności na poziomie 50,0% , która jest  niższa, 
niż w analogicznym okresie roku 2011 o 15,2%. 

 
Sytuacja Kadrowa  
 
Komisariat Policji w Rzepinie  na dzień 01 stycznia 2012 roku, liczył  22 etaty  policyjne  w 
tym, 1 wakat oraz 1,6 etatu pracowników cywilnych. Na koniec  omawianego okresu  
posiadaliśmy 23 etaty w tym 3 wakaty . W ciągu  omawianego okresu  w całej jednostce 
ruchy kadrowe przedstawiały się następująco:  
- przyjęto do  służby w Policji 1 policjantkę ,  
- przeniesiono do dalszego pełnienia służby do  Komendy Powiatowej Policji w Słubicach 
2policjantów,  
- przeniesiono z  KPP Słubice  do pełnienia służby  w naszym Komisariacie  1policjant.  
 
Do współpracy przy realizacji ustawowych zadań Policji w zakresie ochrony bezpieczeństwa i 
porządku publicznego zaangażowały się wzorem lat ubiegłych władze  gminne.   Urząd 
Miejski w Rzepinie, wychodząc naprzeciw trudnościom budżetowym z jakimi na co dzień 
boryka się  policja wykazał daleko idące zrozumienie i pomoc. W 2012 roku samorząd 
lokalny przekazał w formie darowizn finansowych  środki o  wartości   10.000 zł. Były to 
pieniądze na określone przez nich cele.   Pozyskane  środki pozwoliły  bardziej skupić się nad 
dalszą poprawą skuteczności pracy policji . Zapewnienie mechanizmów stałej współpracy 
Policji i administracji  samorządowej na terenie  gminy Rzepin  pozwoli w przyszłości na 
podejmowanie wspólnych działań organizacyjnych i wykonawczych ukierunkowanych na 
podnoszenie efektywności naszej pracy i poczucia bezpieczeństwa mieszkańców  naszej 
gminy. Wyrażam przekonanie, że nasze wspólne działania przyczynią się do poprawy stanu 
bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta i gminy Rzepin, a odpowiednio wysokie 
poczucie bezpieczeństwa wśród mieszkańców będzie wymierną oceną realizacji przyjętych 
celów. Za to wsparcie i zrozumienie naszych potrzeb serdecznie dziękuję”.     

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem , czy Pan Komendant 
chciałby coś od siebie jeszcze  dodać?. 

Komendant podpowiedział, że  skoro radni zapoznali się z treścią  przedstawionej informacji,   
oczekuje więc na zadawanie ewentualnych pytań. 

Jednocześnie poinformował, że  jest wiele problemów, które można by rozwiązać przy 
założeniu , że  byłoby więcej policjantów, lecz z wiedzy jaką komendant posiada  - nie 
zapowiada się.  
W chwili obecnej w Rzepinie są trzy wakaty.  
Poza tym wpłynęły dwa raporty  od policjantów – jeden w związku z odejściem policjanta na 
emeryturę z dniem 01.12.2012r. - drugi raport o przeniesienie do Gorzowa Wlkp. 
Z uwagi  na braki kadrowe Pan Komendant  nie wyraził zgody na przeniesienie , lecz   o tym i 
tak będzie decydował Komendant Wojewódzki. 
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Podkreślić należy, iż w sprawach kadrowych lepiej nie będzie , a to ma jakby bezpośredni 
wpływ na to, czy będzie   w mieście i gminie bezpieczniej , czy też nie. 
Powiedział, że  jest to jedna z przyczyn, bo im mniej jest policjantów , tym mniej  ich widać  
na ulicach. 
Zwrócił się z prośbą  o zadawanie ewentualnych pytań dot. ww. sprawozdania.  
 
Głos zabrał  radny Wąsowicz prosząc o zwrócenie przez  funkcjonariuszy z prewencji 
większej uwagi na skwer położony u zbiegu ulic Al. Wolności i Dworcowa, ponieważ  
docierają sygnały, że młodzież  często tam spożywa alkohol. 
 
Następnie radny Pych w imieniu mieszkańców dolnej części miasta zgłosił , iż mieszkańcy 
czują się mniej bezpieczni od momentu , gdy Komisariat Policji został przeniesiony na  
ul. Dworcową, ponieważ  mniej można spotkać policjantów na ulicach Starego Miasta. 
Pytał więc, czy  właśnie na Starym Mieście dzieje się coś niepokojącego, że   mieszkańcy 
czują się niebezpiecznie? 
Ponadto pytał, czy byłaby możliwość, aby od czasu  do czasu policjanci przechadzali się 
ulicami miasta pieszo? 
 
Natomiast radny Szulc  poinformował , że nazbyt  gorliwie policjanci podchodzą  do 
zatrzymywania rowerzystów. 
Każdy rowerzysta dla policjantów jest potencjalnym przestępcą  - jedzie pod wpływem 
alkoholu. 
Pewna mieszkanka skarżyła się , że została zatrzymana na drodze szutrowej do Lubiechni 
Wielkiej- mocno przestraszona, gdyż policja użyła nawet sygnałów dźwiękowych. 
 
Nadto Burmistrz Skałuba poinformował, że jest po rozmowach z Komendantem  
Powiatowym , który  zgłosił propozycję  przyjęcia 3 bądź 4  tzw. policjantów  stażystów.  
Gmina Rzepin pokryłaby częściowo koszty związane z wyżywieniem. 
„Stażyści” Ci pełnili by dodatkowe służby , dlatego jest  potrzeba ,by spotkać się z 
Komendantem Nastulskim celem omówienia tego tematu. 
Burmistrz powiedział, że zauważa dobre działania policji, może  sytuacja kadrowa w pełni nie 
zabezpiecza gminy, niemniej nie ma żadnego problemu  jeśli chodzi o nadzór 
bezpieczeństwa. 
Za dobrą współpracę złożył  podziękowanie.  
 
Radny Dudzis zwrócił się z prośbą  , aby  przed wjazdem do Rzepina na ul. Słubickiej  
postawić znak, informujący o ustawieniu radaru, ponieważ  ulicą tą bardzo szybko jeżdżą 
samochody. 
Powiedział, iż swego czasu były prowadzone rozmowy z Komendantem Powiatowym o 
ustawienie słupka na ul. Słubickiej ( gmina miałaby pokryć koszty) , gdzie co  jakiś czas 
byłby  wstawiany przenośny aparat , a tym samym    problem szybkiej jazdy na tej ulicy 
zostałby rozwiązany.  
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Następnie radny Radzik  zgłosił, iż na zebraniu w Kowalowie poruszono następującą kwestię, 
że w Kowalowie nie można wykonywać pomiarów radarowych, gdyż musi być ustawiony 
znak  informujący o takiej kontroli. 
Ponieważ w chwili obecnej jest duży ruch w Kowalowie  w związku z  przebudową drogi 
Rzepin-Ośno, oznacza to, że cały ruch tranzytowy idzie przez  m. Serbów, Kowalów i Sułów, 
pytał , czy byłaby możliwość, aby prewencyjnie  przynajmniej pouczyć kierowców, żeby nie 
przekraczali prędkości i na podwójnej linii nie wyprzedzali aut ?. 
Poza tym  ruch mocno się zwiększył , ponieważ dużo ludzi dojeżdża do pracy  do Berlina. 
 
Natomiast radny Jarosik zgłosił potrzebę ustawienia również radaru na ul. Mickiewicza i w 
kierunku Starościna. 
 
Głos zabrał  Komendant  Policji  odpowiadając na pytanie radnego Wąsowicza- 
poinformował, że  takich punktów w Rzepinie jest więcej  np. za blokiem 35 przy ul. 
Dworcowej , ul. Al. Wolności vis  a vis sklepu  Żabka i wiele innych miejsc. 
Natomiast jeśli chodzi o zagrożenie bezpieczeństwa- większe jest na górnej części miasta , 
ponieważ teraz jest bardziej trudna młodzież właśnie w tej części miasta niż na tzw. DCM 
(dolna część miasta), dlatego patrol pod kątem ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego 
jest częściej wysyłana w górną część miasta. 
W miarę możliwości patrol jest dyslokowana przynajmniej w godzinach wieczorowo-nocnych 
i nocnych w te miejsca. 
Ponadto policjanci z Rzepina systematycznie wykonują interwencje na terenie Ośna Lub. z 
uwagi na braki kadrowe Komendant Powiatowy podjął  decyzje , że policjanci z Rzepina będą 
również obsługiwać całe Ośno, co prawda  jest tak już od dwóch lat. 
W związku z powyższym, gdyby nie te wyjazdy do Ośna i  interwencje podejmowane w 
Górzycy, w  Cybince  w Sądowie, w Radzikowie i  na terenie całego Ośna to naprawdę    
odważyłby się powiedzieć , że w Rzepinie jest bezpiecznie i tak też będzie. 
Natomiast sytuacja zmusiła Komendanta Powiatowego do tego , że jeżeli w Rzepinie jest 
wystawiony jeden patrol na całą służbę ośmiogodzinną i takim samym patrolem dysponuje 
Komenda Powiatowa to należy sobie wyobrazić , że szybciej dojedzie patrol policji z Rzepina  
do Ośna , niż ze Słubic, biorąc również pod uwagę , że w Słubicach zdarzeń jest bardzo dużo. 
Tym niemniej komendant jest w stanie z tym sobie poradzić – deklarując jednocześnie , że w 
tych miejscach o których wspominał , będzie nadal wystawiany patrol policji. 
Nadmienił, iż zdarzeń typu napaść na funkcjonariuszy  policji, zakłócenia , pobicia  jest 
znacznie mniej  , lecz to nie zależy tylko od policji, ale również od naszej młodzieży. 
  
Natomiast jeśli chodzi o piesze patrole -  powiedział, że 40% jest to patrol pieszy, a  60%   
patrol zmotoryzowany.   
Na ogół  przy  odprawie do służby są jednoznaczne polecenia, że połowę czasu służby  
policjanci spędzają radiowozem  i  połowę  pieszo. 
 
Jeśli chodzi o rowerzystów poruszających się pod wpływem alkoholu –   komendant nie może 
zakazać policjantom zatrzymywania ich. 
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Aczkolwiek gdyby przedłożyć radnym statystyki ilu rowerzystów policjanci zatrzymali w 
2010r. i 2011r.  to w 2012r. nie jest tak źle, można przyjąć , że jest to 50% na 50% . 
Kiedyś było 80% rowerzystów , a 20% kierujących pojazdami mechanicznymi – jak widać 
idziemy w dobrym kierunku-dodaje. 
Komendant powiedział, że jak już Pan Burmistrz wspomniał komisariat w Rzepinie może 
otrzymać czterech  dodatkowych policjantów, są to policjanci  bezpośrednio po szkole. 
Co prawda tyko czterech , chociaż do Słubic przyjdzie aż 22 policjantów, gdyż  nie ma 
możliwości , by wysłać młodych policjantów w patrol  dwuosobowy , ponieważ oni nie znają 
naszego terenu (są to policjanci zamiejscowi) , dlatego  jest konieczność wystawienia do 
służby policjanta z Rzepina i policjanta nowego. 
 
Jeśli chodzi  o prędkość na ul. Słubickiej w Rzepinie – swego czasu była deklaracja Pana 
Komendanta , że   będzie  wystawiać patrole z uwagi na to , że  komisariat ma swój radar. 
Tyle tylko, że  nikt o tym nie pomyślał, iż radar musi być legalizowany, a  z uwagi na brak 
środków na zapłacenie za wykonaną legalizację radaru , oczekiwał on na odbiór  aż 5 
miesięcy. 
W chwili obecnej jest informacja , że w przyszłym tygodniu radar wróci po legalizacji i wtedy 
odnosząc się do wypowiedzi radnego Radzika, radar ten będzie wykorzystany w Kowalowie, 
gdzie  jest faktycznie  zagrożenie od momentu  zmiany organizacji ruchu w Ośnie. 
Komendant zapewniał, że po otrzymaniu radaru , będzie  kierowany policjant do Kowalowa, 
Sułowa i na ul. Słubicką w Rzepinie , gdyż działania  które były prowadzone przez Ruch 
Drogowy w dniu 19.09.2012r. pokazały , że w ciągu 45 min. zatrzymano 23 kierowców, 
którzy przekroczyli prędkość właśnie na ul. Słubickiej. 
 
Komendant powiedział, że na Starościn również będzie wystawiany  radar  z uwagi na to, że 
jednak młodzież jeździ dość szybko.  
Natomiast jeśli chodzi o drogę szutrową w Starościnie, byli wysyłani policjanci i  
stwierdzono, że  nie ma tam zagrożenia. 
Po kontrolach drogowych, które zostały przeprowadzone wynika , że na ogół  mieszkańcy 
jeżdżą bezpiecznie , niemniej bez radaru nie można nikomu udowodnić, że przekroczył  
prędkość. 
Po raz kolejny zadeklarował, że będzie  lepiej w Rzepinie pod względem bezpieczeństwa, 
aczkolwiek w ocenie komendanta jest bezpiecznie. 
Nadmienił, że jest wiele słów krytyki ze strony mieszkańców, ale też są słowa pochwały dla 
policjantów , a to że są nagradzani dość często za wyniki pracy świadczy o tym , że się 
angażują w to co robią, czują się gospodarzami tego terenu z czego komendant  jest również  
zadowolony. 
Nadto prosił, żeby zgłaszać problemy do komisariatu  , a policjanci na pewno będą  kierowani 
tam gdzie są potrzebni, ponieważ pomimo tego , że komendant jest mieszkańcem Rzepina 
niekoniecznie musi wiedzieć co dzieje się np. w Kowalowie, ponieważ Policja jest nie tylko 
dla Rzepina , lecz dla Gminy Rzepin i wszystkich mieszkańców.   
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Przewodniczący  Rady podziękował Panu Komendantowi  za przedstawienie wyników  pracy. 
Na podstawie analizy sprawozdania można stwierdzić, że  efekty  są widoczne – w związku  z 
tym złożył  gratulacje Panu Komendantowi i jego pracownikom, życząc jednocześnie  , żeby  
tak utrzymało się do końca roku i  było tak dalej, a dobra służba i dobra praca krytyki się nie 
boi, ma także  nadzieję , że ze  strony radnych krytyki w kierunku pracy policjantów nie 
będzie.   
 
Ad.3. 
Informacja Gminnego Komendanta OSP w Rzepinie nt. ochrony  ppoż. na terenie gminy. 
 
Komendant Ochotniczej Starzy Pożarnej w Rzepinie  Marek Radzik poinformował, że  miasto 
i  gmina Rzepin są to tereny przede wszystkim rolniczo-leśne, są to dwa najważniejsze 
kompleksy , które stanowią duże zagrożenie pożarowe w  sezonie. Tereny  zalesione wynoszą 
52%.   
Natomiast przez cały rok  istnieje zagrożenie w zakładzie Steinpol, na CPN  oraz na węźle  
kolejowym w Rzepinie. 
Powiedział, że  na terenie gminy działa 5 jednostek OSP , 4 jednostki  terenowe OSP i jedna 
zakładowa w Nadleśnictwie Rzepin. 
Jednostki te w miarę możliwości dają sobie radę z zagrożeniami , a w razie potrzeby są 
wspierane przez Państwową Straż Pożarną w Słubicach. 
Jednostki te  działają dość prężnie , co daje mieszkańcom poczucie bezpieczeństwa. 
W związku  z tym , żeby wymienione jednostki w razie potrzeby mogły być szybko  
zaalarmowane, dla dwóch jednostek zostało wprowadzone selektywne wywoływanie. 
Natomiast dla jednostki, które są zaliczone do trzeciej kategorii tj. Sułów  i Lubiechnia 
Wielka, będą czynione starania , żeby były również  w sposób selektywny wywoływane. 
Powiedział, że Straż Pożarna wyjeżdża do wszystkich zdarzeń – do zdjęcie kota z drzewa 
także. 
Nadmienił, że w Rzepinie są trzy samochody  gaśnicze –star ,mercedes i ford. 
Natomiast w Kowalowie są dwa samochody- star i jelcz oraz w  Lubiechni W. – jeden , w 
Sułowie – jeden i w Nadleśnictwie są dwa samochody. 
Należy dodać również , iż wszystkie  jednostki terenowe są utrzymywane z budżetu gminy i 
na ten cel  w br. zostało przeznaczone 215.800 zł. 
Natomiast  wykonanie  jest 37,3% - można by powiedzieć , że nie ma dużych potrzeb- 
niemniej  potrzeby te zwiększą się w okresie jesiennym, ponieważ na większość sprzętu 
jednostki muszą składać wnioski o dotację  do  Zarządu Wojewódzkiego Związku OSP, które  
są rozpatrywane dosyć późno. 
Na chwilę obecną jest już wiadomo jaki sprzęt będzie zakupiony , sprzęt ten jest bardzo drogi. 
Jeśli chodzi o dofinansowanie sprzętu –Związek OSP dofinansowuje w 50% i  w 50%  
finansuje gmina, dlatego większość środków będzie wydana dopiero  w III i  IV kw.br. – 
dodaje. 
Ponadto Komendant poinformował, że na umundurowanie jednego strażaka, żeby mógł 
uczestniczyć w akcjach ratowniczo -gaśniczych , trzeba wydać  ok.5000 zł. , a jest 105 
czynnych członków. 
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Poza tym strażak , który uczestniczy w akcji musi mieć aktualne badania lekarskie , być 
ubezpieczony , przejść szkolenia oraz odpowiednio umundurowany. 
Wspomnieć również należy, że dwie jednostki są w krajowym systemie ratowniczo –
gaśniczym tj. Rzepin i Kowalów , obie te jednostki w br. otrzymały we wrześniu 
dofinansowanie tj. Rzepin  ok.22tys.zł. , Kowalów 10.600zł.na zakup sprzętu. 
Pieniądze te są znaczone i muszą  być wydane do połowy listopada br.  na konkretny cel. 
Nadmienił  także, iż strażacy są mocno  zaangażowani  jeśli chodzi o udział w akcjach, 
jednakże jest problem tego rodzaju, że coraz  częściej jest trudno  o kierowców. 
Pomimo tego , że  kierowy są zatrudnieni  , którzy odpowiadają za stan techniczny 
samochodów i znajdujący się sprzęt , to  w swoich zakładach pracy mają problemy ze 
zwolnieniem do akcji ratowniczo - gaśniczej. 
Natomiast gmina w tym zakresie nic nie może zrobić.    
Poinformował także, iż  w br. jednostki wyjeżdżały do różnego rodzaju zdarzeń 153 razy - do 
pożaru wyjeżdżały 78 razy , 63 razy do miejscowych zagrożeń, było również kilka  
fałszywych alarmów. 
Najczęściej wyjeżdżała jednostka z Rzepina 94 razy, OSP Kowalów 31 razy,  OSP 
Lubiechnia Wielka 2 razy , OSP Sułów 3 razy i Nadleśnictwo Rzepin 23 razy.   
Na zakończenie wystąpienia komendant poinformował, że na podstawie ustawy z dnia  
24.08.1991r. o  ochronie przeciwpożarowej gmina ponosi koszty wyposażenia , utrzymania , 
wyszkolenia i zapewnienia gotowości bojowej Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Pytań nie wniesiono. 
 
Ad.4.  

Informacja  dot. spraw obronnych i obrony cywilnej w gminie. 

Pan Bogusław Baranowski poinformował, że  celem działania obrony cywilnej w gminie jest 
zapewnienie właściwych warunków do przetrwania skutków wojny i zdarzeń losowych 
maksymalnej liczby ludności jak również podjęcie działań na rzecz ochrony obiektów 
użyteczności publicznej oraz przygotowanie organów kierowania i Formacji Obrony Cywilnej 
do ratowania poszkodowanych z rejonów porażenia z miejsc klęsk żywiołowych, katastrof i 
awarii. 

Zadania powyższe są realizowane na podstawie Wytycznych Burmistrza Rzepina-Szefa 
Obrony Cywilnej Gminy w sprawie doskonalenia systemu obronnego jak i działalności w 
zakresie obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego w 2012r. ustalonych na podstawie 
kompetencji i uprawnień wynikających w szczególności z: 

- art.17 ust.7 ustawy z dnia 21 listopada 1967r. o powszechnym obowiązku obrony RP (Dz.U. 
z 2004r. Nr 241, poz. 2416 z póz. zm.); 

- art.7 ust.1, pkt. 1 i 14 ustawy z dnia  8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, tekst jednolity 
z 2001r. (Dz. U.  Nr 142 poz. 1591 z póz. zm.); 

- wytycznych Szefa Obrony Cywilnej Kraju z dnia 22 grudnia 2011r. do działalności w 
dziedzinie Obrony Cywilnej w 2012r.; 
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- wytycznych Wojewody Lubuskiego-Szefa Obrony Cywilnej Województwa Lubuskiego z 
dnia 12 stycznia 2012r. w sprawie doskonalenia spraw obronnych w 2012r; 

- wytycznych Starosty Słubickiego- Szefa Obrony Cywilnej Powiatu Słubickiego z dnia 31 
stycznia 2012r. do działania w zakresie obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego w roku 
2012. 

Realizacja zadań z zakresu spraw obronnych i obrony cywilnej w okresie od ostatniej 
informacji.  

Realizacja zadań przebiegała w oparciu o obowiązujące regulacje prawne z jednoczesnym 
uwzględnieniem zasadniczych kierunków i zadań ustalonych przez Szefa Obrony Cywilnej 
Gminy w wytycznych z dnia 09 lutego 2012r. Zasadniczym osiągnięciem było opracowanie 
Planu Przygotowań Publicznej i Niepublicznej Służby Zdrowia Gminy Rzepin na potrzeby 
obronne państwa zgodnie z zarządzeniem Nr 113 Wojewody Lubuskiego-Szefa Obrony 
Cywilnej Województwa z dnia 5 maja 2011r. w sprawie tworzenia zastępczych miejsc 
szpitalnych stanowiących uzupełnienie łóżkowej bazy szpitalnej na terenie Gminy Rzepin w 
razie wystąpienia sytuacji kryzysowych. Plan został zatwierdzony przez Wojewodę 
Lubuskiego w m-cu maju br. 

Główne zadania, które zostały wykonane w minionym okresie bądź są realizowane to: 

1. W zakresie spraw obronnych: 
- zrealizowanie zadań wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony 
Rzeczypospolitej Polskiej związanych z przeprowadzoną w m-cu lutym na terenie 
gminy kwalifikacją wojskową; 
- organizacja i przeprowadzenie szkoleń i ćwiczeń z zakresu rozwinięcia Stałego 
Dyżuru Burmistrza Rzepina na bazie opracowanej i zatwierdzonej przez Wojewodę 
Lubuskiego dokumentacji; 
- planowanie świadczeń osobistych i rzeczowych wykonywanych na rzecz obronności 
państwa oraz ich nakładanie w drodze decyzji administracyjnych; 
- bieżąca realizacja szkoleń obronnych pracowników Urzędu Miejskiego zgodnie z 
opracowanym i zatwierdzonym Planem Szkolenia Obronnego; 
- opracowanie głównych założeń do wykonania nowego Planu Obrony Cywilnej 
Gminy: 
- przeprowadzenie weryfikacji planów ewakuacji ludności zgodnie z wytycznymi 
Szefa Obrony Cywilnej Kraju z dnia 17 listopada 2011r. w sprawie zasad ewakuacji 
ludności, zwierzą i mienia na wypadek masowego zagrożenia; 
- przeprowadzenie w m-cu marcu treningu Akcji Kurierskiej związanej z 
natychmiastowym uzupełnieniem sił zbrojnych poprzez doręczenie dokumentów 
powołania żołnierzom rezerwy oraz wezwań do wykonania świadczeń osobistych i 
rzeczowych na rzecz obrony; 
-  udział w ćwiczeniu obronnym pk. ANAKONDA 12 realizowanym w dniach 17.09. 
-21.09.2012r.; 
- realizacja zadań planistycznych związanych z bieżącymi pracami nad aktualizacją 
dokumentacji organizacji Punktu Kontaktowego HNS (HOST NATION SUPPORT); 
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- realizacja zadań związanych z ochroną informacji niejawnych poprzez sprawowanie 
bezpośredniego nadzoru i kontroli nad właściwym obiegiem, oznaczaniem i rejestracją 
dokumentów niejawnych w urzędzie; 
 

2. W zakresie Obrony Cywilnej i Zarządzania Kryzysowego: 
- opracowanie Planu Przygotowań Publicznej i Niepublicznej Służby Zdrowia gminy 
Rzepin na potrzeby obronne państwa; 
- opracowanie „Oceny stanu przygotowania Obrony Cywilnej Gminy Rzepin wg stanu 
na dzień 31 grudnia 2011r.” zgodnie z wytycznymi Szefa Obrony Cywilnej Kraju z 
dnia 10 lipca 2011r.; 
- opracowanie Planu Ewakuacji Ludności-część III; 
-  wydzielenie miejsca oraz opracowanie do niego dokumentacji dla osób czasowo 
poszkodowanych w wypadkach komunikacyjnych; 
- bieżące prowadzenie aktualizacji Bazy Danych Sił i Środków Obrony Cywilnej 
„ARCUS”; 
- stałe doskonalenie systemu alarmowania i ostrzegania poprzez udział w treningach 
łączności radiowej; 
- prowadzenie spraw z zakresu ochrony przeciwpożarowej, a w szczególności 
związanych z utrzymaniem i zapewnieniem gotowości bojowej jednostek 
ochotniczych straży pożarnych gminy; 
-  doskonalenie zasad organizacji ewakuacji ludności i mienia na wypadek zagrożenia 
poprzez współudział w treningu powiatowym w m-cu kwietniu zorganizowanym na 
bazie zespołu szkół w Kowalowie; 
-  bieżąca aktualizacja Planu Ochrony Zabytków na wypadek konfliktu zbrojnego i 
sytuacjach kryzysowych; 
-  prowadzenie działalności związanej z upowszechnianiem problematyki Obrony 
Cywilnej poprzez planowane w m-cu listopadzie ćwiczenie praktyczne na terenie 
Urzędu Miejskiego; 
-  prowadzenie gminnego magazynu sprzętu Obrony Cywilnej; 
- przeprowadzenie w m-cu czerwcu przekwalifikowania i likwidacji przestarzałego 
sprzętu Obrony Cywilnej; 
-  utworzenie w m-cu listopadzie ubiegłego roku Gminnego Magazynu 
Przeciwpowodziowego i pozyskanie do niego podstawowego sprzętu i wyposażenia; 
-   stała systematyczna realizacja zadań wynikających z kalendarzowych planów 
doskonalenia systemu obronnego i działania w zakresie obrony cywilnej i zarządzania 
kryzysowego Burmistrza Rzepina – Szefa Obrony Cywilnej gminy. 
                
                     Podsumowując powyższe podkreślił, że aktualnie Formacje Obrony 
Cywilnej w znacznej mierze oparte są na druhach jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych, którzy to w pierwszej kolejności podejmą działania ratownicze na 
wypadek sytuacji kryzysowych, dlatego też ich coraz lepsze wyszkolenie jak i 
logistyczne wyposażenie pozwoli zapewnić w miarę możliwości skuteczne 
bezpieczeństwo mieszkańców naszej gminy. 
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Na zakończenie wystąpienia  Pan Baranowski dodał, że w 2000 r. została połączona funkcja 
Komendanta  Głównego Straży Pożarnej i Szefa Obrony Cywilnej Kraju. 
W związku  z czym w chwili obecnej struktury OC i Zarządzania Kryzysowego opierają się 
głównie na strażakach ochotnikach jednostek OSP  Gminy, dlatego jest prośba, aby radni przy 
konstruowaniu budżetu na 2013r. przyjęli taką zasadę , że :  lepszy sprzęt i lesze wyposażenie 
– to większe bezpieczeństwo mieszkańców. 

 Pytań nie wniesiono. 

Ad.5.  
Informacja Burmistrza  Rzepina o przebiegu wykonania budżetu gminy za I  półrocze 
2012r. 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, że radni otrzymali pisemną informację  z wykonania 
budżetu za I półrocze 2012r. , w której wszystko  zostało ujęte  w związku  z czym  prosił o 
zadawanie ewentualnych pytań. 
 
Natomiast Przewodniczący  Łukaszewicz  poinformował, że  do Rady wpłynęła  uchwała nr 
520/12  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Zielonej Górze z dnia 
18.09.2012r. w sprawie  wydania pozytywnej opinii o  informacji z przebiegu  wykonania 
budżetu miasta i gminy Rzepin za I półrocze 2012r. 
Zwrócił się do radnych, czy są pytania do ww. sprawozdania. 
Pytań nie wniesiono. 
 
Ad.6. 
Sprawozdanie Burmistrza Rzepina  o pracy między sesjami. 
Burmistrz Skałuba poinformował, że  między sesjami brał udział w  Walnym  Zgromadzeniu 
CZG-12- dodał, że członkowie zgromadzenia naciskają władze  , aby uaktualniły statut i 
podjęły działania w imieniu wszystkich gmin członkowskich na rzecz ustawy śmieciowej, 
która  ma wejść w życie  w lipcu 2013r. Powiedział, że jest problem, ponieważ statut nie był 
zmieniony, dlatego członkowie  Walnego Zgromadzenia wyrazili jednoznaczną opinię, że 
należy tego  dokonać. 
Nadmienił, iż Długoszyn  jest  w Woj. Lubuskim  na drugim miejscu jeśli chodzi o  skupisko 
odbioru odpadów stałych.  Poza tym  CZG-12 ma dopełnić formalności związane z 
uaktualnieniem technologii  segregacji śmieci. 
Ponadto odbył spotkanie z radnymi w sprawie omówienia propozycji podziału miasta i gminy 
Rzepin na jednomandatowe  okręgi wyborcze. 
Spotkanie  z wykonawcą  i Inspektorem Nadzoru inwestycji pn. Budowa  boiska w m. 
Radów- omówienie  stanu prac. 
Uczestniczył także  w posiedzeniu Rady Powiatu. 
Spotkanie  w m. Górzyca w sprawie możliwości rozbudowy  schroniska dla zwierząt -
wspólne działanie z gminami: Słońsk ,Cybinka, Ośno Lub. 
Nadmienił, iż w pewnym momencie gmina Rzepin  wycofała się z budowy wspólnego 
schroniska dla zwierząt, które  funkcjonuje w Laskach Lubuskich. 
Budowane było przez następujące gminy: Kostrzyn  n/ Odrą  , Słubice i Górzyca, w związku  
z tym , że ustawa obliguje gminy do zabezpieczenia zwierząt, które zostały porzucone lub 
zagrażają życiu i zdrowiu mieszkańcom podjęte zostały  działania celem włączenia gm. Ośno 
Lub., Słońsk i Rzepin. Na tą  chwilę  nie ma określenia stopnia finansowego rozbudowy 
schroniska , które już istnieje , ponieważ  wypracowano stanowisko, że lepiej coś rozbudować  
niż budować od podstaw. 
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Powiedział, że nie będą to małe koszty, niemniej mając więcej informacji  przekaże radnym 
na kolejnych sesjach. 
Jednakże   posługując się przykładem  Długoszyna – zasada była taka, że pokrycie kosztów  
rozbudowy było  liczone  od mieszkańca gminy. Natomiast na dzień dzisiejszy Gmina Rzepin 
korzysta z umowy zawartej między gminą Rzepin, a schroniskiem z  terenu woj. 
poznańskiego. 
Zwierzęta  są odbierane przez przedstawicieli schroniska - gminę kosztuje to  bardzo dużo  
 i w pełni nie jest zabezpieczona,  ponieważ jednostka ta jest stopniowo mobilna w działaniu. 
Poza tym wyjeżdżał do Zielonej Góry celem podpisania umowy  kredytowej z BGK na 
zadanie związane z budową boiska w Radowie  i świetlicy wiejskiej w Kowalowie.  
Odbył spotkanie ze sztabem organizacyjnym Dożynek Gminnych. 
Spotkanie z burmistrzem Hoppegarten. 
Uczestniczył  w  konwencie wójtów i burmistrzów w m. Lubrza. 
Spotkanie z mieszkańcami Sułowa – omówienie zagrożeń  wynikających z  zapowiedzi 
właściciela nieruchomości o rozpoczęciu działalności hodowli trzody chlewnej. 
Udział  w posiedzeniach komisji Rady Miejskiej. 
Udział w uroczystych obchodach Święta Rolników w Kowalowie. 
Uczestnictwo w Targach Rolniczych w Gliśnie. 
Spotkanie z Wicestarostą Panem Owsiakiem w dniu  25.09.2012r.- wypracowanie  
ostatecznego stanowiska przy udziale gminy w zadaniu Starostwa „Budowa drogi  do 
Starościna z ciągiem pieszo-rowerowym”.  
Termin złożenia tzw. Schetynówki  jest do końca września 2012r. stąd  są prowadzone 
rozmowy celem  wypracowania stanowiska objęcia  całościowo tylko jednego zadania - 
Gmina partycypowałaby w kosztach  w kwocie 200 tys.zł  (wraz z budową ciągu rowerowo-
pieszego). 
Przyjmowanie petentów. 
W kwestii uzupełnienia burmistrz powiedział, że trwa regulacja koryta z jednostronnym 
profilowaniem brzegu rzeki Ilanki. 
Jest wprowadzane dodatkowe oznakowanie rond w kierunku wjazdu na A2 i autostradę, gdyż  
mają   z tym problemy kierowcy TIRÓW. 
Po  rozmowie z Zarządem Dróg Woj. i Powiatowych gmina  bierze na siebie pewną 
odpowiedzialność przy oznakowaniu  kierunku wjazdu na autostradę  - koszt ok. 1000zł. 
Nadto trwają prace melioracyjne w m. Sułów i Serbów. 
Zakupiono bramę wjazdową do remizy OSP w Sułowie. 
Wykonano  ogrodzenie placu zabaw przy ul. H. Sawickiej i ul. Świerkowej w Rzepinie. 
Wykonano korekty drzew na terenie całej gminy – tu dodać należy , że usługa jest 
nieodpłatna-w zamian za odzyskany materiał. 
Uruchomiony został gabinet rehabilitacji – zostały przydzielone 9 tys. punktów na miesiąc. 
W związku z czym korzystając  z okazji Burmistrz  złożył podziękowanie  Dyrektorowi SP 
ZOZ Panu Zygmuntowi Baś  za dobrą współpracę. 
Ponadto rozpoczęto budowę  drogi gminnej wraz z ciągami pieszymi  na ul. Poziomkowej w 
Rzepinie.  
Został wykonany remont dachu na hali widowiskowo-sportowej w Rzepinie. 
Zakończono  remont pomieszczeń w byłym Ośrodku Zdrowia  z przeznaczeniem na 
Ratownictwo Medyczne. 
Nadto Gmina przystępuje do ogłoszenia czwartego przetargu na modernizację hydroforni w 
Serbowie – trzy przetargi nie uzyskały akceptacji. 
Burmistrz złożył podziękowanie dla Sołtysów i Rad Sołeckich za wzorowe przygotowanie 
stoisk  -  Dożynki Gminne w Kowalowie. 
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Ponadto poinformował, że odbył spotkanie w Sułowie  z udziałem Poseł  Bożeny Sławiak,  
członka Zarządu Powiatu Słubickiego  Pana Sławomira Dudzisa, Przewodniczącego Rady 
Roberta Łukaszewicza, Sołtysa i Rady Sołeckiej  Sułowa oraz radnego Andrzeja Zatora. 
Powiedział, że sytuacja jest dość poważna, ponieważ  działalność , którą  zamierza uruchomić 
właściciel na obiektach po byłym PGR  jest niezależna od gminy.  
Pan Burmistrz  udowadniał  i informował o tym  społeczeństwo Sułowa. 
Natomiast w zależności od ilości stada jakie tam zostanie wprowadzone , są wymagane  
odpowiednie decyzje  m.in. decyzja środowiskowa. 
Właściciel potwierdził, że występuje  nie jako właściciel firmy, lecz wydzierżawia ten  obiekt  
i działalność tę będzie próbował rozpocząć. 
Wobec powyższego gmina  wystosowała pismo celem określenia  skali problemu i uzyskania 
wiedzy co do ilości  wprowadzenia trzody chlewnej na teren obiektu  , by stwierdzić , czy są 
wymagane dokumenty  w postaci decyzji środowiskowej. 
Poza tym Inspektor  Nadzoru  wkroczył  na teren obiektu i pewne  działania wstrzymał. 
Niemniej jednak  bardzo szybko wszystko się toczy. 
Burmistrz poinformował, że w pewnym momencie  właściciel zadeklarował uczestnictwo w 
zebraniu z mieszkańcami Sułowa, po czym wycofał się i stwierdził , że  będzie próbował 
scedować działalność na przyszłego właściciela, bądź dzierżawcę. 
Sytuacja jest o tyle skomplikowana, że  tak naprawdę właściciel  może wykonać działania bez 
decyzji burmistrza. 
Natomiast jeśli zostanie przekroczona ilość 1000 szt. trzody -  jest wymagana  decyzja 
środowiskowa  i konsultacje środowiskowe, które mogą być elementem blokującym wydania 
pozytywnej decyzji środowiskowej. 
Natomiast jeżeli to nie nastąpi, może dojść do takiej sytuacji, że  właściciel przywiezie 
„ świnki” do Sułowa i rozpocznie działalność. 
Jak wynika z powyższego sytuacja jest skomplikowana , na dzień dzisiejszy gmina jest w 
stałym kontakcie z wykonawcą, aczkolwiek  błędem właściciela jest to, że nie chce 
zdecydować się  na spotkanie z  mieszkańcami celem wyjaśnienia jaka to będzie 
technologia i czy zagraża  życiu i zdrowiu  mieszkańców. 
Niemniej Pan Burmistrz jest negatywnie do tego nastawiony, lecz należy  zdać sobie sprawę z 
tego , że  nie może wykonywać takich ruchów, które naruszałyby prawo i mogą być 
podważone przez  drugą stronę. 
Jeszcze raz podkreślił, że sytuacja jest nieciekawa, lecz czas pokaże jak sytuacja będzie się 
dalej rozwijać. 
W każdym razie burmistrz deklarował, że jeśli będą wymagane różnego rodzaju decyzje, to ze 
strony  gminy będzie to  negatywna decyzja - jeśli chodzi o rozpoczęcie tego typu 
działalności. 
 
Następnie  z pytaniem zwróciła się radna Wodara  nawiązując do kwestii rehabilitacji  w 
Rzepinie – w imieniu  mieszkańców   i swoim prosiła, aby gabinet był czynny również w 
godzinach popołudniowych. Ponieważ gabinet czynny jest do godz.13.00 i dwa razy w 
tygodniu będzie czynny po południu. 
Radna uważa, że to nie wiele daje,  bo jeżeli jest systematyczny cykl zabiegów to dwa razy w 
tygodniu nie wystarczy , one muszą być codziennie wykonywane. 
Burmistrz odpowiedział, że wstępnie Pan Dyrektor deklarował, że praca będzie 
dwuzmianowa.  
Nadto  poinformował,  iż żeby mogło  dojść do podpisania kontraktu z NFZ brakowało 
jednego urządzenia,  aczkolwiek Pan Dyrektor  poradził sobie  z tym problemem. 
Jednakże  wystąpi do gminy z wnioskiem , żeby przy konstruowaniu budżetu na 2013r. 
przewidzieć kwotę ok.12 tys. zł – na zakup sprzętu do gabinetu „K”. 
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Niemniej jednak będzie rozmawiał z Panem  Dyrektorem – jeśli chodzi o  otwarcie gabinetu 
w godzinach popołudniowych. 
 
Radna Wodara pytała nadal, czy jest szansa , aby powstał tam również gabinet masażu. 
Burmistrz odpowiedział, że na chwilę obecną nie udzieli odpowiedzi musi rozeznać temat 
i odpowie  w późniejszym terminie. 
Aczkolwiek z wiedzy jaką  posiada,  podpisany kontrakt nie  zawiera usług masażu, ponieważ  
w grę wchodziłby etat masażysty i zwiększenie punktów. 
 
Następnie radny Zator  odniósł się do poruszonej  kwestii  w Sułowie powiedział,  że  odbyło 
się pierwsze  zebranie w dniu 18.08.2012r.  –mieszkańcy nie wiedząc  jaka tam  będzie 
prowadzona działalność, zwrócili się do radnego  z pismem , żeby ustalić  jaką działalność 
będzie  prowadził właściciel. 
Natomiast z  rozmowy   z Panem Burmistrzem wynikało , że do Gminy nie wpłynął żaden 
wniosek od właściciela  zakładu. 
Natomiast  na drugim spotkaniu ustalono, żeby powiadomić o tym fakcie Inspektora Nadzoru 
Budowlanego.  
Z wiedzy jaką radny posiada taka  kontrola odbyła się i  prace w tym zakładzie zostały 
wstrzymane , ponieważ  właściciel będzie musiał wystąpić do  Starostwa o wydanie 
pozwolenia , wówczas  będzie wiadomo ile  hodowla będzie liczyła sztuk trzody   i czy taką 
hodowlę w tym miejscu będzie mógł prowadzić. 
Burmistrz Skałuba dodaje,  że  z informacji prasowej wynika, że jest potwierdzenie  
zgłoszenia robót do Starostwa. Natomiast do Gminy w dalszym ciągu nie wpłynęła żadna 
informacja  dot. rodzaju produkcji i ilości zwierząt. 
 
Nawiązując do tematu Przewodniczący  Łukaszewicz poinformował, że do Rady i do  Pana 
Burmistrza  wpłynęła uchwała mieszkańców Sułowa  w sprawie wniosku opracowania  
studium  bądź regulaminu czystości  gminy dot. wyłączenia  terenów  gminy z  hodowli 
zwierząt i innych uciążliwych dla mieszkańców działalności gospodarczej. 
Powiedział, że  na tym etapie na jakim jesteśmy z wiedzy jaką Pan Przewodniczący posiada  
nic nie zostało zrobione – pytał , czy  zostały podjęte kroki, ponieważ należy udzielić 
mieszkańcom odpowiedzi . 
Burmistrz Skałuba odpowiedział, że  opracowanie regulaminu z mocy prawa nie jest aktem, 
które uniemożliwi prowadzenie działalności w tym zakresie. 
Burmistrz  po raz kolejny wyjaśnił, że nieruchomości po byłym PGR w Sułowie kupiła osoba  
z funkcją- „Hodowla trzody  chlewnej”. 
Plan  przestrzennego zagospodarowania  nie obowiązuje . Natomiast w studium widnieje 
zapis „ Usługi rolne”, a więc  działalność ta mieści się w tym zapisie. 
Opracowanie  regulaminu zdaniem Pana Burmistrza nie zniweczy tego działania. 
Jedynie  opracowanie planu  wstrzyma działalność  tego rodzaju, co wiąże się z dużym 
kosztem  dla gminy, lub też  przy odpowiedniej działalności decyzje środowiskowe. 
Burmistrz  powiedział, że sprawą się zajmie, niemniej taka forma nie jest na tyle skuteczna , 
by wyeliminować tego typu działalność. 
 
 
O godz. 12.10 Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 
 
Po przerwie o godz. 12.30 wznowiono obrady. 
 
O godz.12.30 obrady opuścił radny Jarosław Dudzis. 
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Ad. 7. Podjęcie uchwał  w sprawie: 
 
7.1.Udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Słubickiemu. 
 
Skarbnik Gminy Pani Małgorzata  Barwińska poinformowała, że projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony na komisjach , jednakże jeśli są dodatkowe pytania,  prosiła o 
zadawanie. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie.. 
  
 
7.2.Udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu. 
 
Pani  Barwińska  przy tej uchwale  również prosiła o zadawanie pytań. 
Pytań nie zgłoszono. 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie. 
 
7.3.Zmiany uchwały budżetowej. 
Przewodniczący Łukaszewicz otworzył dyskusje nad ww. uchwałą. 
 
Głos zabrał radny  Pych  mówiąc , że na komisji  budżetu padło pytanie dot. działu 700 
Roz.70004-zwiększa  się kwotę dla ZAMK 115 tys.zł. , prosił więc  Pana Dyrektora 
Boberskiego o wyjaśnienie  na co te pieniądze zostaną przeznaczone. 
Pan Dyrektor odpowiedział, że nie są to pieniądze dla ZAMK, ponieważ ZAMK funkcjonuje 
jako spółka  z o.o. , która korzysta z własnych dochodów i na funkcjonowanie ZAMK nie jest 
potrzebna nawet  „złotówka”. 
Pieniądze te powinny być zabezpieczone w budżecie gminy na pokrycie  niezbędnych potrzeb 
związanych  z  eksploatacją i remontem zasobów mieszkaniowych. 
Radni dobrze wiedzą, że substancja mieszkaniowa z roku na rok jest coraz gorsza , a  tym 
wszystkim oponentom , którzy uważają, że na ten cel  nie należałoby  przeznaczać żadnych 
pieniędzy, proponował spacer  po  Rzepinie i oględziny tych obiektów  , które  grożą nawet 
zawaleniem. 
Poza tym jest stała grupa mieszkańców , którzy nie płacą zobowiązań dlatego koszty 
utrzymania  za energię, śmieci , wodę i  ścieki  gmina pokrywa, a więc są to pieniądze  
wyłożone przez gminę na rzecz utrzymania zasobów. 
Natomiast czy się uda wyegzekwować pieniądze od dłużników jest to odrębna sprawa i w 
ramach ustawodawstwa  , które w naszym kraju obowiązuje nie do końca jest to możliwe, 
gdyż wiele wyroków  sądowych, nakazów zapłaty , egzekucji komorniczych  nie powoduje  
żadnych zmian w tym zakresie. 
Powiedział, że gdyby radni mieli pretensje o to ,że coś nie zostało wykonane , byłaby racja.  
Natomiast w sytuacji kiedy  są podjęte  wszystkie  czynności niezbędne , a rezultaty  nie z 
winy ZAMK  są nie osiągnięte -  jest  taki stan,  jaki jest- dodaje  Pan Boberski. 
Nadmienił, że  w br. był problem z przygotowaniem budynku na ul. Słubickiej 4  , jeżeli  
chodzi o remont pomieszczeń i zmiany funkcji tych pomieszczeń (stara przychodnia). 
Jak już radnym wiadomo gmina pieniędzy nie miała , a więc wspólnie ze szpitalem  słubickim 
i pomocą  Pana Burmistrza oraz  pieniędzy , które w  ZAMK nie zostały jeszcze wydane ,  
przeznaczono  na remont tego  obiektu. 
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Prace , które były planowane  i niezrealizowane również do końca roku  muszą być 
zrealizowane , gdyż są to decyzje  Wspólnot Mieszkaniowych. 
Ponadto  konstruując budżet na 2012r. wśród niektórych radnych były  wątpliwości , czy 
jakiekolwiek pieniądze przeznaczać na remonty , bo może być rozrzutność, bądź niecelowe 
wydatki. 
Pan Dyrektor powiedział, że ile by nie było pieniędzy w budżecie, ciągle będzie za mało, 
żeby utrzymać  zasoby na przyzwoitym poziomie. 
 
 
 
Natomiast  istnieje  pewne zgorzenie, ponieważ obiekty  które  zawalą się  , a takich jest sporo 
w Rzepinie (zachęcał radnych do lustracji tych obiektów ) trzeba będzie wskazać winowajcę, 
bo Prokurator nie będzie zadawał pytań, lecz będzie szukał winnych , a jeżeli ma to być  Pan 
Dyrektor – to potrzebuje na to pieniędzy. 
  
Radny Pych  pytał nadal – ponieważ przy konstruowaniu budżetu na 2012r. zostało 
zabezpieczone 100tys.zł  tzw. pieniądze awaryjne dla ZAMK , pytał czy  Pan Dyrektor już 
wykorzystał  je i czy  115 tys. zł jest to kwota dodatkowa? 
Pan Boberski odpowiedział, że żadnych awaryjnych pieniędzy nie  było.  
Był poziom  sfinansowania przewidziany w budżecie  i te pieniądze zostały zapisane  w 
budżecie i z tych  pieniędzy zostało zrobione wszystko  to, co było możliwe , łącznie z 
adaptacją pomieszczeń w przychodni zdrowia. 
 

W związku z czym Przewodniczący   Rady  zwrócił się do Pani Skarbnik  -  była mowa o tym 
jak był  tworzony budżet,  Pani poprzedniczka zabezpieczyła 100tys.zł . 
Pieniądze  te miały być wykorzystane w przypadku  np.  kataklizmu. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że te pieniądze poszły  ogólnie na remonty. 
Poprzedniczka nie przekazała takiej informacji dla obecnej Pani Skarbnik. 
 

Pan Boberski dodaje-  została  nasilona akcja sprzedaży lokali za 5% wartości, a więc ZAMK 
wyzbywa się wpływów czynszowych. 
Jeżeli  jest  wyzbywanie wpływów to należy zabezpieczyć środki na poziomie wydatków, 
które są niezbędne  do  utrzymania substancji mieszkaniowej, w związku  z tym i ten element 
ma również wpływ na zmianę w budżecie. 
 

Przewodniczący zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Mieszkaniowej o wypowiedź – 
jakie jest stanowisko  komisji? 
Radny Wąsowicz odpowiedział, że Komisja Mieszkaniowa  pozytywnie zaopiniowała  
projekt uchwały. Potwierdził, że remonty , o których wspomniał Pan Dyrektor należy 
 niezwłocznie wykonać. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący zamknął dyskusję na powyższy 
temat. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie.. 
 
7.4. Wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub 
kluby dziecięce na terenie Gminy Rzepin. 
Pani   Barwińska prosiła o zadawanie  pytań, gdyż projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony na komisjach. 
Pytań nie zgłoszono. 
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„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie.  
  
 7.5.Ustalenia Regulaminu korzystania z  boisk sportowych przy  Zespole Szkół w 
Kowalowie. 
Pan Stefan Krawczyk poinformował, że  w kwietniu br. Rada uchyliła uchwałę dot. 
dotychczasowego regulaminu  korzystania  z boisk sportowych przy ZS w Kowalowie , 
dlatego  został  przygotowany   projekt w sprawie nowego  regulaminu uwzględniający 
obowiązkowe zapisy , które muszą się znaleźć w takim regulaminie. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie.. 
 
7.6.Ustalenia Regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „Moje boisko-
Orlik  2012” w Rzepinie. 
Pan  Krawczyk poinformował , że  analogicznie jak w przypadku uchwały 7.5. dotychczas 
obowiązywał  regulamin  w formie zarządzenia  i też Pan Krawczyk wspominał o tym , że w 
momencie uchwalania  regulaminu dla ZS w Kowalowie,  podobny regulamin będzie  
przedłożony radnym do akceptacji dla zespołu boisk „Orlik-2012’. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie.. 
 
7.7. Wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty od opłaty za 
przekształcenie  użytkowania wieczystego. 
Pani Aleksandra Kołodziejczyk poinformowała, że  projekt uchwały został przygotowany w 
związku ze sprzedażą  działki nr 796/4 przed upływem 5 lat od dnia  udzielenia  bonifikaty  
z  tyt.  przekształcenia użytkowania wieczystego we własność,  w  takiej sytuacji burmistrz 
ma obowiązek żądać zwrotu  udzielonej bonifikaty ,a  odstąpić od żądania może tylko za 
zgodą Rady. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 11 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się 
(radna A. Wodara i radny T. Przybył). 
 
7.8.Przeznaczenia do sprzedaży nieruchom. stanowiącej własność Gm. Rzepin.  
A. Kołodziejczyk  poinformowała, że  uchwała przewiduje wyrażenie zgody na sprzedaż 
nieruchom. niezbudowanej z przeznaczeniem na cele mieszkaniowo -usługowe .Jest to 
działka nr  70/31 położona u zbiegu ul. Sienkiewicza i Kolejowej w Rzepinie. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie. 
 
7.9.Przeznaczenia do sprzedaży nieruchom. stanowiącej własność  Gm. Rzepin. 
Pani  Kołodziejczyk poinformowała, że  działka nr  812/9 poł. przy ul. Kilińskiego – jest to 
działka  typowo inwestycyjna o pow. 12 ha – wpłynął wniosek od inwestora, który jest 
zainteresowany nabyciem tej  nieruchomości. Gmina dysponuje wyceną tej działki, która 
opiewana  na kwotę  ponad  2 mln.zł. 
Pytań nie zgłoszono. 
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„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie. 
 
 
7.10.Przeznaczena  do sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchom. stanowiących 
własność  Gm. Rzepin. 
Pani  A. Kołodziejczyk poinformowała, że  uchwała przewiduje do sprzedaży  pięć działek, z 
czego  cztery  zostały celowo wydzielone na poprawę  warunków zagosp. nieruchomości 
przyległych. Sprzedaż nastąpi w trybie bezprzetargowym. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie. 
 
 
7.11.Wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
 Pani A. Kołodziejczyk poinformowała, że uchwała dot. wyrażenia zgody na zamianę działki  
inwestycyjnej nr  905/1 poł. w Rzepinie przy ul. Okrężnej na nieruchomość zbudowaną 
położoną w Starkowie , która ma być przeznaczona na świetlicę wiejską. 
Nadmieniła, że w przypadku nierównej wartości zamienianych nieruchomości stosuje się 
dopłatę  i w tej sytuacji gmina będzie musiała dopłacić do wartości  nieruchomości 
zabudowanej w Starkowie – jest to dodatkowe .rozliczenie za świetlicę wiejską w Starkowie. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie. 
 
7.12.Zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Rzepin  w 
zakresie projektów nowych statutów sołectw. 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, że utworzenie funduszu sołeckiego nałożyło obowiązek  
zmiany Statutów Sołectw , stąd ww. projekt uchwały, który określa sposób  przeprowadzenia 
konsultacji  z mieszkańcami poszczególnych sołectw. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych-jednogłośnie. 
 
7.13.Podziału miasta i gminy Rzepin na stałe okręgi wyborcze. 
Projekt uchwały został wycofany z porządku obrad sesji. 
 
Ad.8.Interlepacje, wnioski , zapytania i sprawy różne. 
 
Głos zabrał radny Pych informując, iż do końca września 2012r. jest możliwość składania  
wniosków do  budżetu na 2013r.  W związku  z czym mieszkańcy ulic  Poznańskiej, 
Moniuszki, Akacjowej i Kilińskiego zwrócili się z wnioskiem o zaplanowanie w budżecie  
gminy środków finansowych na 2013r.  na zagospodarowanie terenu u zbiegu ulic Moniuszki 
i Poznańskiej.  
Powiedział, że teren ten jest bardzo atrakcyjny zarówno pod względem turystycznym jak i 
rekreacyjnym, ponieważ położony jest  przy  ścieżce  pieszo-rowerowej prowadzącej do 
jeziora ”Długie” i stadionu. Poza tym od czasu ustawienia  tam przez gminę koszy do gry w 
piłkę ,służy  dzieciom jako teren do zabawy i spędzania wolnego czasu. 
Nadmienił, iż niedawno dokonano usunięcia suchych gałęzi i drzew, a więc teren ten  nabiera  
ładnego wyglądu. 
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Można także urządzić tam  plac zabaw dla dzieci, miejsce do grillowania i odpoczynku nie 
tylko dla mieszkańców wymienionych ulic, lecz również dla osób spacerujących w kierunku 
jeziora i stadionu. 
Nadto jest to pierwsze miejsce postoju dla osób , które postanowią odwiedzić Rzepin (na 
wjeździe od strony zjazdu z  autostrady ). 
W związku  z czym należałoby  zagospodarować  ten teren i doposażyć plac  zabaw w  
huśtawki, zjeżdżalnie czy też w ławki, które  spowodują  , że nie tylko mali mieszkańcy 
Rzepina z tego miejsca będą zadowoleni.     
  
Natomiast radna Wodara poinformowała, że na wspólnym posiedzeniu komisji budżetu i 
oświaty przedstawiła pismo, które wpłynęło od  mieszkańca  Drzeńska dot. określenia miejsca 
dla dzieci oczekujących na gimbusa. W związku  z czym komisja wypracowała dwa możliwe 
warianty do zaproponowania: 
1.Komisja sugerowała, aby taką „poczekalnię’ utworzyć przy  świetlicy wiejskiej (żeby 
gmibus tam zajeżdżał). 
2.Ujęcie rozbudowy  wiaty , o którą proszą mieszkańcy Drzeńska w budżecie sołeckim. 
 
Nadto podziękowała w imieniu swoim i mieszkańców ul. H. Sawickiej za  ogrodzenie placu 
zabaw. 
 
W imieniu mieszkańców prosiła również o przycięcie gałęzi przy blokach na   
ul. H. Sawickiej, gdyż problem ten nie do końca  został rozwiązany, co prawda gałęzie zostały 
przycięte , lecz  mieszkaniec jednego z bloków zgłosił, że rosnące tam drzewa zasłaniają 
widoczność na garaże , widok z okien  oraz  światło dzienne. 
 
Zgłosiła również kwestię  zamontowania nowej tablicy przy wjeździe  do Rzepina od strony 
Poznania – tablica jest zgięta na pół. 
 
Ponadto radna Wodara    poinformowała, że  rok 2012 jest przełomowym rokiem w historii 
Kina ,  mianowicie nośnik , który posiada Kino w Rzepinie  jest nośnikiem do taśm 
analogowych , który   wypierany jest  przez cyfryzacje i w  chwili obecnej występuje problem   
nie tylko Pana Dyrektora , lecz również  pracowników oraz jest to problem ogólnospołeczny. 
Bowiem instytucja jaką jest MDK , sama tego problemu nie udźwignie , jest więc  wskazana 
pomoc z zewnątrz, ponieważ sam projektor cyfrowy  to  rząd 300tys.zł. 
Natomiast roczny budżet MDK jest nieco większy, dlatego  MDK nie jest w stanie sam  
zakupić ten projektor. 
Poinformowała także , iż został napisany projekt o środki z UE, lecz bez rezultatu. Jednakże  
MDK będzie nadal próbował  składać wnioski,  lecz wsparcie będzie i tak potrzebne , czy to 
Gminy,  czy Powiatu. 
Nadmieniła , że w takim przypadku Kino przestanie istnieć , a szkoda, bo Kino może na 
siebie zarabiać, dlatego prosiła Pana Burmistrza , by wspólnie omówić ten problem. 
 
 
 
 
Następnie radny Szulc poinformował, że  mieszkańcy ul. H. Sawickiej dziękują za wykonanie  
chodnika  od strony ul. Ośniańskiej do przejazdu kolejowego. 
Jednocześnie proszą , by zaplanować na przyszły rok środki na wykonanie  chodnika po 
drugiej stronie ulicy. 
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Poruszył także problem wykonania krótkiego odcinka chodnika na ul. Słowackiego (koło 
Steinpolu) , gdyż mieszkańcy w pewnym momencie czują się  jakby mieszkali na ziemi 
niczyjej. 
Dlatego dobrze   było by, żeby gmina w porozumieniu  z PKP wykonała chodnik o dł.10 m. 
 
Radny  Wąsowicz  poinformował , że mieszkańcom ul. Dworcowej w 2010r.  została  
przedstawiona koncepcja zagospodarowania terenu między blokami nr 35 -39. 
Koncepcja ta  przewidywała m.in. budowę parkingu , budowę nowego placu zabaw dla dzieci   
i nasadzenie zieleni. W związku z  czym pytał, czy w projekcie budżetu  na 2013r. Pan 
Burmistrz przewiduje realizację tej koncepcji w całości, bądź w części, a być może  gmina   
odchodzi  od tej koncepcji z uwagi na brak środków w budżecie gminy?. 
 
Radny Radzik  podziękował Panu Burmistrzowi za sprawne załatwienie  spraw, które były 
poruszane na Komisji Bezpieczeństwa… , a dot. bezpiecznego przejazdu na drodze  nr 137, 
139 z drogą powiatową  nr  1302  w Kowalowie oraz  budowa  ronda w obrębie szkoły i 
zatoczki. 
Prosił  Pana  Burmistrza, aby dopilnował terminu jeśli chodzi o udzielenie odpowiedzi  ze 
strony   Dyrektora Zarządu Dróg Woj. 
 
Poruszył także sprawę  dot. opracowania koncepcji  na budowę  sieci wodociągowej  w 
Gminie , która obejmowałaby modernizację  i  rozbudowę sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej w gminie ( kilkakrotnie poruszał na sesjach). 
Do tej pory nie ma żadnego odzewu . 
Mianowicie radnemu chodziło o to , żeby w koncepcji  tej zostały ujęte remonty  hydroforni, 
wodociągów i poprawienie sieci wodno-kanalizacyjnej. 
Koncepcja miałaby być opracowana na 5-10 lat. 
Nadmienił, że w Polsce panuje tzw. susza hydrologiczna i jak wszystkim wiadomo  w 
najbliższych latach  mogą wystąpić problemy z wodą również na terenie Gminy Rzepin. 
Powiedział, że Kowalów posiada tylko jedno ujęcie wody,  a w razie awarii (w br. był tego 
przykład) pomimo tego, że są dwie pompy ,  stało się  jednak tak, że jednocześnie awarii 
uległy obie pompy, a  mieszkańcy przez dłuższy czas byli pozbawieni wody. 
Poza tym  sam Pan Burmistrz oglądał pompę, która miałaby w takich sytuacjach zapewnić 
mieszkańcom wodę do picia. 
Niestety pompa do dnia dzisiejszego nie działa (znajduje się w obrębie remizy). 
Pytał więc  , czy ww. sprawy zostaną załatwione i  w jakim terminie?. 
 
Ponadto wnioskował o wyznaczenie strefy pośredniej miejsca  ujęcia wody w Kowalowie. 
Z wiedzy jaką radny posiada – przepisy wodne  nie narzucają takiego obowiązku , lecz w 
związku  z tym, że w odległości 50m był składowany obornik –  taki widok stwarza , że na 
samą myśl , odraża  spożywanie takiej wody. 
  
Poza tym z wiedzy jaką radny posiada w br. nie występowała w wodzie bakteria KOLI , lecz 
w ubiegłym roku - TAK.  
Ponadto radny Radzik swego czasu wnioskował o zwieszenie oświetlenia na budynku 
hydroforni. 
Co prawda Pani Dyrektor wywiązała się  z tego obowiązku , została zawieszona mała lampka 
halogenowa  (na czujnik) ,  lecz ona tam nie zdaje egzaminu. 
W związku  z czym prosił o  zawieszenie lampy na słupie.  
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Zdaniem radnego  najlepiej byłoby , żeby  w ogóle  lampa tam świeciła ( nie tylko ta,  na 
czujnik ), która  zapewniałaby pewnego rodzaju bezpieczeństwo tej hydroforni, ponieważ  
hydrofornia pod żadnym względem  nie jest zabezpieczona. 
Radny uważa, że każda osoba, która chciałaby się dostać do  hydroforni  i gdyby chciała 
skazić wodę - taką możliwość będzie miała. 
Nadmienił, że była taka sytuacja, że w pobliżu hydroforni został skradziony transformator i 
dopiero na drugi  dzień ktoś się zorientował, że  transformatora nie ma. 
Radny uważa,  że jedna lampa w okresie jesienno-zimowym, kiedy noce będą długie,  kiedy  
nasili się czas pożarów przewodów kominowych z powodu eksploatacji różnego rodzaju 
systemów grzewczych jest stanowczo za mało. 
Dlatego uważa, że ułatwi to strażakom pobór wody , gdyż jest to  jedno z najlepszych ujęć,  
ponieważ  jest bardzo dobre ciśnienie wody.    
Co prawda strażacy klucze posiadają do bramy wjazdowej , niemniej ciężki samochód np. 
Jelcz ma problem z wjechaniem i wycofaniem, łatwiejsze jest rozwiniecie jednego węża  i 
pobieranie  wody bezpośrednio z drogi powiatowej. 
 
Kolejne pytanie  jakie zgłosił radny Radzik-   w Kowalowie została  otwarta świetlica 
wiejska, w związku  z czym pytał, czy Pan Burmistrz w budżecie gminy na 2013r. zamierza 
zaplanować  środki  na etat dla opiekuna tej świetlicy?. 
Prosił, żeby był to etat całoroczny, ponieważ chodzi o to , żeby była osoba , czy to na pół 
etatu, czy na cały , która będzie się świetlicą opiekowała. 
Sugerował, żeby świetlica funkcjonowała podobnie jak w Drzeńsku, a nie jak  pozostałe 
świetlice , które są martwe przez cały rok, bo nie ma komu świetlicy otworzyć ,  posprzątać  i 
nagrzać. 
 
Następnie głos zabrał radny Pych nawiązując  do skweru, o którym wcześniej wspominał- 
przy skwerze tym stoją pojemniki  na odpady selektywne, wokół pojemników panuje bałagan, 
co prawda swego czasu radny zabiegał o to, by w tym miejscu ustawić te pojemniki, jednakże  
w chwili obecnej prosił o przestawienie w inne miejsce  - np.  na ul. Poznańską 
 wis, a wis Wilii Bonita. 
 
Po drugie  - na komisji padło  pytanie nt. remontu dwóch dróg (do Starościna i do Lubiechni 
Wielkiej) , pytał czy  doszła informacja do Starostwa, że większość radnych jest ”za”   
budową drogi do Starościna i jakie jest zdanie Starosty?. 
 
Następnie radny Zator zgłosił, że w Radowie zbliża się ku końcowi budowa boiska, lecz  
niepokoi radnego brak wejścia na to boisko. 
Wspólnie z Sołtysem uzgodnił, żeby w momencie odbioru boiska wykonać również wejście 
na boisko. 
 
Natomiast radna  Konieczna złożyła  Panu Burmistrzowi w imieniu rodziców i młodzieży  
podziękowanie  za spowodowanie wykonania  ogrodzenia placu zabaw na Oś. Leśnym. 
 
 
 
Radny Utracki  prosił o zwrócenie się do CZG-12 o częstsze  opróżnianie pojemników IGLO  
przy ul. Moniuszki, przy blokach na ul. Chrobrego przy ul. Świerczewskiego, ponieważ 
bardzo często śmieci wysypują się z zapełnionych pojemników , a wiatr rozwiewa po całej 
okolicy, co niezbyt estetycznie  wygląda. 
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Po drugie, czy coś  wiadomo  Panu Burmistrzowi nt. możliwości dalszego  przeznaczenia 
terenów i budynków po byłym  POM. 
Radny zdaje sobie sprawę, że są one w rękach prywatnego właściciela, niemniej pytał , czy  
jakiekolwiek informacje docierają w tej kwestii do burmistrza?. 
 

Poza  tym jakiś czas temu prowadzono rozmowy nt. podziału terenu należącego do  Spółki 
ZAMK przy ul. Sienkiewicza w Rzepinie. Dzierżawcy  obiektów pytają radnego Utrackiego, 
jakie są plany na przyszłość, gdyż niejednokrotnie chcieliby zainwestować w te obiekty , lecz 
trudno łożyć pieniądze w nie swoją własność. 
 
Radny  Jarosik  natomiast  zgłosił kwestię następującą, żeby przy wjeździe do Rzepina 
umieścić tablicę miasta partnerskiego Hoppegarten , ponieważ   w   Hoppegarten, Rzepin jest 
pięknie wyeksponowany , a w Rzepinie tego nie ma. Dlatego byłoby to właściwe i zasadne , 
by  umieścić tablicę z napisem „HOPPEGARTEN -miasto partnerskie „  i ewentualnie w 
przyszłości pomyśleć jeszcze o innym mieście partnerskim. 
 
Następnie Przewodniczący Łukaszewicz poinformował, że wpłynęło do Rady zawiadomienie   
Kolegium RIO  w Zielonej Górze o tym , że przedmiotem postępowania nadzorczego będzie 
uchwała  Nr XX/166/2012 RM w Rzepinie z dnia 31.05.2012r.  w sprawie wzoru deklaracji o 
wysokości opłat za  zagospodarowanie odpadami komunalnymi składowanych przez 
właściciela nieruchomości, która wg analizy wstępnej narusza prawo. 
 
Poinformował także , iż  do Rady wpłynęło zawiadomienie ,że Woj. Sąd Administracyjny w 
Gorzowie Wlkp. po  rozpoznaniu sprawy ze skargi  Pana Jana Hańbickiego na uchwałę Rady 
Miejskiej w Rzepinie z dnia  22.03.2012r. w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego w roku budżetowym 2013 postanawia skargę odrzucić. 
 
Wpłynęło również do Rady i do Pana Burmistrza  pismo od mieszkańców Rzepina dot. 
budowy skateparku . 
Co prawda Pan Burmistrz udzielił już  odpowiedzi , że  w przyszłym roku zadanie to będzie 
realizowane, wskazując jednocześnie  utwardzone miejsce przy ZSO w Rzepinie. Natomiast 
czy jest to trafne miejsce niewiadomo? W okolicach szkoły nie  ma miejsc parkingowych. 
Jeśli powstałby tam skatepark ,  będzie problem z parkowaniem. 
  

Kolejna sprawa – strefa ekonomiczna – Pan Przewodniczący swego czasu  zwrócił się do 
Pana Burmistrza o podanie kosztów  podłączenia wody i kanalizacji działek inwestycyjnych 
w okolicach   Gajca. 

 
Ponadto poruszył  sprawę Pani Borowiak – nie otrzymał informacji, czy do budynku zostanie 
podłączona w br. nowa sieć wodociągowa  i czy w  okresie zimowym w  mieszkaniu tej Pani 
będzie  woda? 
 
Pytał także, czy jest możliwość, by zamontować znak „Strefa radarowa” przed  wjazdem do 
Rzepina  od strony Słubic? 
Informacja Komendanta Komisariatu Policji w  Rzepinie była taka, że nie jest kompetentny , 
by  takiej  odpowiedzi  udzielić, należy się zwrócić do innych organów. 
Prawdopodobnie Inspekcja Transportu Drogowego wydaje takie pozwolenia, pytał czy  w tej 
kwestii  jest coś robione? 
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Ad.9. 
Odpowiedzi  na zgłoszone interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy różne. 
 
Burmistrz Skałuba odpowiadając na zadane pytania  poinformował, że w roku budżetowym 
2013 jest brane pod uwagę wyposażenie  placu  poł. u zbiegu ulic Poznańskiej i Moniuszki, 
plac zabaw przy ul.Boh. Radzieckich i budowa skateparu. 
Natomiast jeśli  chodzi o miejsce- czy jest to miejsce trafione? 
Burmistrz powiedział, że  musi być to miejsce , które nie będzie  zakłócać spokoju. 
Poza tym pod uwagę brano trzy lokalizacje budowy skateparku – przy Orliku , plac przy  
SP Nr 1 i plac  przy hali widowiskowo-sportowej , który zdaniem burmistrza jest najbardziej 
odpowiednim  miejscem - ponieważ pomniejszy koszt wykonania samego  placu -jest asfalt , 
który wymaga tylko odświeżenia i można ustawiać elementy ,a  przy  tak przygotowanym 
terenie koszt budowy skateparku wyniesie w granicach 60 tys.zł. Dlatego został wybrany ten 
teren, niemniej nie jest to temat zamknięty-  dodaje burmistrz. 
Nadmienił, iż dobrym też terenem jest plac na ul. H. Sawickiej, lecz zostałaby zniszczona 
infrastruktura  bramek i to, co zostało już tam zamontowane. 
Jest także brane pod uwagę doposażenie placu zabaw przy ZS w Kowalowie-dodaje 
burmistrz. 
 
Jeśli chodzi o przestawienie  pojemników IGLO  - na ul. Poznańską – burmistrz podejmie 
temat. Nadmienił, że podobna sytuacja  miała miejsce przy ul. Świerczewskiego , gdzie 
niechlujstwo mieszkańców spowodowało , że pojemniki nie spełniały takiej roli , do jakiej są 
przeznaczone. 
 
Jeśli chodzi o drogę do Starościna – odbyło się spotkanie z Wicestarostą Panem Owsiakiem 
oraz  z przedstawicielami  Zarządu Dróg Powiatowych.  Pierwszy wariant – udział gminy w 
kosztach budowy drogi w kwocie 150tys.zł na drogę do Starościna.  
Ponadto burmistrz przekazał informację, że w opinii radnych zostało wypracowane 
stanowisko, żeby wykonać jedno zadanie konkretne - dodając, że powinien być ujęty również 
ciąg pieszo-rowerowy, w związku  z czym   Wicestarosta zwrócił się do Pana Burmistrza , 
żeby zwiększyć kwotę do 200tys.zł. 
Powiedział, że po długiej konsultacji z Panią Skarbnik  uznał, że  200tys.zł. jako udział gminy 
można by przeznaczyć na  remont drogi do Starościna – koszt ogólny  wyniesie w granicach 
1.700tys.zł. Natomiast remont drogi do Lubiechni Wielkiej w 2013r. zostanie pominięty –
dodaje.  
 
Jeśli chodzi o „poczekalnie” dla dzieci oczekujących na gimbusa w Drzeńsku- burmistrz 
powiedział, że temat ten jest mu znany. Powiedział, że nie może być  tak, że parę osób powie, 
że  coś nie pasuje , to gmina już  leci z „sakiewką” i buduje. 
Powiedział, że obiekt  po byłej remizie jest  w złym stanie technicznym, remont tego budynku 
wymaga dużych nakładów finansowych –  w sumie dla kilkoro dzieci. 
 
Nadmienił , że wpłynęła prośba od mieszkańców Drzeńska, żeby utwardzić podłoże,  gdzie 
zatrzymuje się gimbus i zostało to wykonane- oczywiście zaangażowanie mieszkańców było 
duże. 
Natomiast  dodatkowej wiaty gmina nie może postawić, ponieważ nie dysponuje  swoim 
terenem, tylko budynek „remizy” jest gminny, natomiast teren wokół nie jest własnością 
gminy. 
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Burmistrz powiedział, że  dobrze by było wyremontować ten budynek, lecz nie tak nagle, bo 
na to są potrzebne duże pieniądze. 
Poza tym sołectwo dysponuje tzw. funduszem sołeckim i część środków może również 
przeznaczyć na remont tego budynku . 
 
Natomiast  jeśli chodzi  o wyznaczenie „poczekalni” dla dzieci przy świetlicy wiejskiej w 
Drzeńsku- jest to dobry wariant,  jest on powiązany  z wyznaczeniem  trasy przy  dowozie 
dzieci do szkoły,  jest też to skorygowane z pieniędzmi, które są przeznaczone  na dowozy 
dzieci. 
Ponieważ w momencie zatwierdzenia planu dowozu i wskazania punktu oczekiwania dzieci 
przez  gminę nie będzie już możliwości  wskazania  , by kierowca podjechał pod świetlicę. 
Burmistrz powiedział, że gmina skłaniałaby się do poszerzenia przystanku autobusowego w 
Drzeńsku – jeżeli oczywiście pozwolą na to środki -  kwota  nie jest znana. 
  
 Jeśli chodzi o przycięcie gałęzi przy bloku na ul. H. Sawickiej -  powiedział, że nie jest tak , 
że gmina za wszystkie drzewa odpowiada,  ponieważ są  tereny  wspólnotowe. 
Natomiast jeżeli będzie to należało do gminy  i będzie zgoda mieszkańców to  zostanie to 
wykonane. 
 
Jeśli chodzi o wymianę tablicy  z napisem  Rzepin – kwestia została zgłoszona do Powiatu. 
 
Jeśli chodzi o  projektor cyfrowy – burmistrz zdaje sobie z tego sprawę - były prowadzone 
rozmowy z Dyrektorem MDK, była próba zakupu projektora oraz całego wystroju Kina  
wewnątrz, lecz    z pieniędzy jeśli złożony  wniosek został by zaakceptowany, jednak tak się 
nie stało.   
Burmistrz powiedział, że  można złożyć wniosek do Starostwa Powiatowego, być może jest 
jakiś projekt na uzyskanie dodatkowych środków na zakup projektora, przy czym skala 
problemu jest  bardzo duża – kwota 300 tys.zł. na zakup samego projektora. 
Zdaniem Pana Burmistrza Kino powinno funkcjonować , skoro jest obiekt , a Kino  będzie 
przynosić dochody , bo ludzie z powrotem  do Kina powracają. 
Dlatego nad tym problemem należy się zastanowić. 
 
Jeśli chodzi o budowę chodnika  po drugiej stronie ulicy przy ul H. Sawickiej – burmistrz 
powiedział, że nie był to zbyt duży koszt bo ok.20 tys.zł. niemniej jednak jeśli będzie 
deklaracja z Urzędu Pracy , że gmina pozyska pracowników  interwencyjnych to   burmistrz 
będzie miał to na uwadze. 
 
Jeśli chodzi o  wykonanie małego  odcinka chodnika na ul. Słowackiego- powiedział, że 
należy on do Zarządu Dróg Woj.  
Głos zabrała Pani E. Pych informując, że Zarząd Dróg Woj. odpowiedział, że nie ma 
możliwości wykonania  chodnika ponieważ jest potrzebna dokumentacja , by ująć to zadanie 
w planie , a Zarząd nie ma na to  pieniędzy. 
Burmistrz dodaje, że temat zostanie podjęty  po raz kolejny i być może się uda  wykonać  ten 
krótki odcinek chodnika. 
 
Jeśli chodzi o koncepcje zagospodarowania terenu przy blokach na ul. Dworcowej – 
burmistrz powiedział, że swego czasu była opracowania ogólna koncepcja zagospodarowania. 
Niemniej burmistrz nie wie , czy wszystkie wspólnoty zgodziły się na  takie 
zagospodarowanie. Należy zdać sobie sprawę z tego, że w międzyczasie zmieniła się również 
forma własności znajdujących się tam  komórek. 
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Poza tym Pan  Burmistrz nie wie , czy ta koncepcja na dzień dzisiejszy jest aktualna, bo  w 
chwili obecnej jest wykonywana aktualizacja tego terenu. 
Na chwilę obecną burmistrz nie udzieli jednoznacznej odpowiedzi- faktem jest , że taka 
koncepcja była wykonana, natomiast nie wiadomo, czy jest nadal do wykorzystania. 
 
Jeśli chodzi o opracowanie koncepcji  wodno- kanalizacyjnej – Pan Burmistrz odpowiedział, 
że mimo braku koncepcji,  zadania są w miarę możliwości finansowych realizowane.  
Nadmienił, że  doskonale wie o co radnemu Radzikowi chodzi – mianowicie o to, żeby  
zaplanować na dany rok wykonanie remontu pewnej części  sieci  wodno-kanalizacyjnej -
będzie  miał to na uwadze. 
 
 
Jeśli chodzi o remont pompy ręcznej w Kowalowie-  pompa ta była modernizowana –dodaje 
burmistrz, na chwilę obecną nie ma takiej wiedzy, dlaczego pompa jest nieczynna. 
Niemniej temat zostanie zgłoszony odpowiedniemu pracownikowi.  
 
Jeśli chodzi o strefy ochronne przy ujęciach wodnych- takie strefy są wyznaczone 
odpowiedział Pan Burmistrz , każde ujęcie posiada opracowany operat wodno-prawny, który   
określa strefę. 
W kwestii uzupełnienia Pani Urbanek udzieliła  informacji jeśli chodzi o strefy ochrony 
pośredniej i bezpośrednie- strefa ochrony  bezpośredniej jest to  teren znajdujący się w 
granicach ogrodzenia. Natomiast  strefę ochrony pośredniej  urządza się w tedy , jeżeli jest 
zagrożenie  skażeniem, lecz o tym decyduje hydrolog. 
Poinformowała, że w chwili obecnej są opracowywane operaty wodno – prawne  na 
wszystkie ujęcia wodne , w związku  z czym  poruszy ten temat , czy była by  możliwość 
uwzględnienia takiej strefy. 
Nadmieniła, iż wiąże się to z kolei z szeregiem obowiązków ze strony gminy , czy  też 
użytkownika ujęcia wodnego. 
Geolog  określa – jeżeli istnieje niebezpieczeństwo skażenia strefy, wtedy  wyznacza strefę 
ochrony pośredniej. 
Natomiast w innym przypadku nie- dodaje Pani Urbanek. 
 
Natomiast jeśli chodzi o lampę na hydroforni w Kowalowie- lampa została wymieniona na 
dużo większą-powiedziała Pani Urbanek. 
 
Jeśli chodzi o etat na świetlicy w Kowalowie - Pan Burmistrz odpowiedział, że w ramach 
oszczędności , część świetlic  podlega pod MDK, który korzysta ze środków Urzędu Pracy i 
są tam w ramach  stażu zatrudnione osoby. 
Ponieważ nie ma na tyle dużo spotkań , dlatego świetlicą opiekuje się sołtys w danym 
Sołectwie. 
Niemniej Pan  Burmistrz będzie rozmawiał z  Dyrektorem MDK . 
 
Jeśli chodzi o wejście na boisko w Radowie – burmistrz nie sprawdzał tego tematu  , jeśli 
kontrakt nie obejmie  wykonania wejścia , to trzeba będzie jakieś wyjście  znaleźć.  
Burmistrz będzie rozmawiał z wykonawcą , by w tym roku załagodzić ten temat, a w 
przyszłym roku  wykonać wejście. 
Ponieważ kontrakt z osobami zatrudnionym z  Urzędu Pracy kończy się w październiku br. 
Jednakże   należy zakończyć inwestycje na Osiedlu Leśny, gdyż zakres prac jest bardzo duży. 
Burmistrz uważa , że nie powinno być problemu z wykonaniem wejścia na boisko. 
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Jeśli chodzi  o wypróżnianie pojemników IGLO- burmistrz odpowiedział, że zwróci uwagę  
dla  CZG-12.  
Natomiast jeśli chodzi o budynki po byłym POM- do burmistrza nie docierają żadne 
informacje, co właściciel zamierza zrobić z tymi budynkami. 
Dlatego burmistrzowi trudno powiedzieć jaka czeka przyszłość tych budynków. 
 
Dzierżawa obiektów w ZAMK – burmistrz odpowiedział, że działki zostały wydzielone. 
W chwili obecnej trwają rozmowy nt. zadośćuczynienia Spółce ZAMK za teren, który  
zostanie przekazany  gminie. 
Może być forma gotówkowa ( gminę nie stać) lub zamiana  na teren , który gminie  jest 
niepotrzebny , a który  aportem wnosi w zasoby spółki - rozmowy trwają. 
Natomiast obecni dzierżawcy mogą liczyć na udział  w przetargu, bo taka forma jest 
dopuszczona przy wydzieleniu i  zbyciu tych działek. 
Burmistrz rozmawiał z osobą , która  w  obiektach ZAMK  prowadzi działalność- 
poinformował , iż  w przyszłości musi się przygotować do wzięcia udziału w przetargu. 
 
Jeśli chodzi o ustawienie tablicy z napisem   Hoppegarten na wjeździe do Rzepina  -  
burmistrz odpowiedział, że poczynione zostaną próby , aby została zakupiona z pieniędzy   
UE, przy okazji Dni Rzepina. 
Natomiast jeżeli nie wyjdzie -  zostanie zakupiona z pieniędzy gminnych i umieszczona przy 
wjeździe do Rzepina. 
 
Sprawa  zgłoszona przez Przewodniczącego dot. uchwały nr XX/166/2012 , która narusza 
prawo. 
Odpowiedzi udzielił Mecenas Pniewski    – powiedział,  że  Kolegium RIO  w Zielonej Górze  
stwierdziło  nieważność w załączniku w pkt.”C” – określeń , które zostały wpisane tj.: 
„właściciel, dzierżawca, najemca lokalu, użytkownik”. 
Stwierdzono nieważność tylko tych  określeń, natomiast uchwała jest ważna i deklaracja także 
jest ważna. 
W punkcie „C” tej deklaracji jest czyste pole. 
Zdaniem RIO jest to istotne naruszenie prawa  dlatego , że ustawa  z 13.09.1996r.o 
utrzymaniu  czystości i porządku w gminach w  art.2 ust.1 pkt 4 definiuje, kogo się też 
powinno uważać za  właściciela. W ustawie jest mowa o właścicielach nieruchomości , 
rozumie się przez to , także  osoby współwłaścicieli , użytkowników wieczystych oraz 
jednostki organizacyjne i osoby  posiadające nieruchom. w zarządzie lub w użytkowaniu, a 
także inne  osoby władające nieruchomością. 
Mecenas powiedział , że nie zgadza się  ze stanowiskiem RIO, że jest  to istotne naruszenie 
prawa. Zdaniem Pana mecenasa błąd nie został popełniony. 
Niemniej  stwierdzono nieważność  tego punktu „C” ,a więc uchwała jest ważna , ważny 
załącznik , a w punkcie „C” jest puste pole, tak więc ,ani dla gminy , ani dla mieszkańców tak 
naprawdę nie ma żadnego znaczenia-dodaje. 
 
Burmistrz nawiązał  jeszcze raz do budowy skateparku- powiedział, że rozmawiał z Dyrektor 
Rudzką , żeby nie zakłócić planów dla szkoły- Pani Rudzka powiedziała, że nie ma problemu, 
żeby to  miejsce stało się skateparkiem. 
Niemniej jednak burmistrz oczekuje na podpowiedź, gdzie by jeszcze   można umieści 
skatepark. 
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Natomiast jeśli chodzi o strefę ekonomiczną- burmistrz odpowiedział, że projekt jest gotowy  
Wartość kosztorysowa wynosi ponad 5mln.zł. –  natomiast  ok.2 mln.zł - uzbrojenie do samej 
strefy. 
Burmistrz uważa, że na dzień  dzisiejszy oprócz jednego inwestora, co prawda  wstrzymał 
teraz prace, być może przez sytuację energetyczną. Energetyka zleciła naszemu 
przedsiębiorcy  wykonanie nową metodą  przerzucenia z zasilającej linii z przeciwnej ulicy na  
teren   strefy. 
Niemniej jednak nie zostało to wykonane. Oprócz tego inwestora na dzień dzisiejszy nikt nie 
jest zainteresowany kupnem  działek na strefie, a więc trudno jest uzbroić. 
Oczywiście argumentem jest  Gajec, który byłby brany pod uwagę , ponieważ  projekt opiewa 
w całości skanalizowanie i wykonanie wodociągu Gajca. 
Burmistrz powiedział, że jeżeli będzie to brane pod uwagę, to przy rozdaniu w następnych 
latach   środków z  UE, ponieważ jest to zbyt duża skala , żeby gmina sama udźwignęła bez 
środków pomocowych. 
Na chwilę obecną jest gotowy projekt i jeżeli sytuacja finansowa  pozwoli , to inwestycja 
będzie robiona. 
 
Jeżeli chodzi o doprowadzenie wodociągu do Pani Borowiak – burmistrz powiedział, że jeżeli 
sytuacja pozwoli do końca roku to wykonać , to  zostanie zlecone  firmie- koszty określono do 
kwoty 28 tys.zł. 
 
Sprawa tablic radarowych – Pani E.Pych  poinformowała, że zwróciła się do Zarządu Dróg 
Powiatowych o ustawienie znaku informującego  „Kontrola radarowa”. Odpowiedź była 
następująca, że nie  można takiego znaku ustawić , jeżeli nie  ma słupka , na którym 
odbywałby się pomiar ruchu, będzie to niezgodne z Rozporządzeniem  Min. Transportu, a  
więc nie można tego znaku ustawić. 
Natomiast Przewodniczący Łukaszewicz pytał, jak to się ma do rzeczywistości , bo widzimy , 
że w wielu wioskach przez , które przejeżdżamy są znaki oznajmujące o strefie radarowej, 
natomiast  nie ma słupków?. 
Pani Pych odpowiedziała, że usłyszała również informację, że w tych miejscowościach , w 
których są  ustawione  tylko atrapy , będzie to demontowane  i znaki będą też zdejmowane. 
W chwili obecnej musi być  to uregulowane prawnie. 
 
Ad.10. 
 
Zamknięcie sesji. 
 
Wobec  zrealizowania  tematów obrad Przewodniczący Rady Robert Łukaszewicz o godz.14.00 
zamknął  XXIV  zwyczajną  sesję Rady Miejskiej w Rzepinie. 

Protokółowała: 

M.Szewczyńska                                                                              Przewodniczył:                                                                                       

                                                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej                                                                                                                                                                                      

                                                                                                  (-) Robert Łukaszewicz 
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